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KSR huty zatwierdziła wnioski
na V Kongres Techników Polskich

1KT iecodzienny charakter
% miały obrady odbytej w 

1« czwartek XXXIV Konfe
rencji Samorządu Robot

niczego Huty im. Lenina. poT 
święconej w głównej mierze 
przygotowaniom do V Kon
gresu Techników Polskich, 
przewidzianego w początku 
przyszłego roku w Katowi
cach. Wagę tych obrad, za
równo dla dalszego rozwoju

HiL tow. H. Vogta oraz dwóch 
przedstawicieli Stoczni Gdań
skiej. Referat na temat wy
branych zagadnień, dotyczą
cych nowoczesności huty i ja
kości produkcji, opracowywa
nych w związku z Kongresem, 
wygłosił gł. inż. ds. techniki 
HiL i zarazem przewodniczą
cy RKP NOT inż. J. Wawry- 
kiewicz.

W wyniku kilkumiesięcznej

Prezydium KSR. przemawia przewodniczący obradom I 
sekretarz KF PZPR tow. T. Wachowski.

zakresu postępu technicznego, 
podnoszenia i kontroli jakości 
produkcji huty, zaplecza ba
dawczego HiL. Wiele uwagi 
poświęcono także doskonale
niu warsztatu pracy twórczej 
inżyniera i technika, lepszemu 
wykorzystaniu młodej kadry 
technicznej, aktualizacji wie
dzy i podnoszeniu 
cji inżynierów i 
huty.

Osobny rozdział 
nowiły wnioski z 
mechanizacji i automatyzacji, 
aparatury elektrycznej zasto
sowanej w hucie, problemów

(Dalszy ciąg na str. 2)

kwalifika- 
techników

obrad sta- 
dziedziny

przedkongresowych prac przy
gotowawczych, jak i dla samej 
huty, zaznaczył otwierając 
KSR, przewodniczący jej I se
kretarz KF PZPR tow. T. Wa
chowski. W obradach wzięli 
udział goście w osobach tow. 
W. Oboiewicza. sekretarza 
CRZZ, tow. J. Wlórkowsklc- 
go, przewodniczącego WKZZ, 
prof. W. Kaczmarka, przewo
dniczącego WKP NOT, inż. A. 
Palmricha. sekreterza general
nego SITPH, dyr. nacz. PPB

pracy Zakładowego Komitetu 
Przygotowań do Kongresu 
Techników, pod przewodnic
twem dyr. technicznego HiL 
mgr inż. B. Graszewskiego. o- 
raz całego aktywu techniczne
go HiL. powstał zbiór wnio
sków do realizacji w hucie, 
które zostały poddane poi 
obrady KSR, w celu ich za
twierdzenia. Dotyczą onem. in. 
wdrażania nowych procesów 
technologicznych i intensyfi
kacji produkcji, zamierzeń z

Współpraca dzielnic
przy tuiow'e Parku Kultury i Wypoczynku
NIE OD DZIŚ sprawa te

renów rekreacyjnych dla 
Krakowa stanowi pierw

szoplanowy temat wielu ur
banistycznych narad i planów. 
Rozrastające się w szybkim J 
tempie miasto musi mieć „zie
lone płuca" i to nie tylko w 
najbliższych okolicach, jak 
Lasek Wolski, ale także we
wnątrz, między dzielnicami. 
Stąd rozbudowa nowego Par
ku Kultury i Wypoczynku 
między Grzegórzkami i Nową 
Hutą nabiera szczególnej wa
gi-

Skromny początek został 
już zrobiony, teraz muszą 
przyjść następne etapy, które 
w najbliższych 5 latach po
winny już ukształtować nowe 
tereny rekreacyjne, przezna
czone przede wszystkim dla 
mieszkańców tych dwóch o- 
gromnych dz elnic, jako cen
tralnych ośrodków krakow
skiego przemysłu. Zagospoda
rowany musi zestać olbrzymi 
obszar wzdłuż ul. Wojewódz
kiej, w okolicach fortu Pszor- 
na, sięgający wgłąb. z jed
nej strony ku nowej arterii 
łączącej osiedle Nowogrzcgó- 
rzeckie z Nową Huta, 
giej — ku katowickiej 
nr 2.

W dalszym etapie 
się ma rozbudowa 
wszystkim terenów zielonych, 
a więc alejek z drzewami i 
krzewami. Obiektami ściśle . 
związanymi z Parkiem będzie 
zespół budynków WSWF z 
kort on-i i terenami sportowy- I

ml, następnie nowe kąpieli
sko w Dąbiu. Zlokalizowany 
zostanie tutaj duży ośrodek

(Dokończenie na str. 4)

Iow. Stanisław Mularz, 
przewodniczącym 

Rady Robotnicze! H L
W dniu 7 bm. obradowa

ło w hucie pleaum Rady 
Robotniczej. W związku z 
zamierzonym przejściem do 
pracy zawodowej tow. A. 
KOMÓRKL dotychczaso
wego przewodniczącego 
Rady, plenum postanowiło 
przychylić się do jego pro
śby i zwolniło go z piasto
wanej funkcji, pozostawia
jąc jednakże w składzie 
członków RR.

Ustępującemu przewod
niczącemu serdecznie po
dziękowali za wieloletni 
wkład pracy przedstawi
ciele organizacji społecz
nych HiL — prowadzący 
obrady przewodniczący RZ 
HiL tow. J. STEFANIK, I 
sekretarz KF PZPR tow. 
T. WACHOWSKI i członek 
prezydium RR tow. E. CZE
CZOTKA.

Plenum Rady dokonało " 
wyboru nowego przewod
niczącego. którym został 
znany w naszej hucie dzia
łacz społeczny, I sekretarz 
KZ PZPR w Plonie TE 
tow. Stanisław MULARZ.

Obie uchwały plenum 
Rady Robotniczej podjęło 
jednomyślnie, (ik)

z dru- 
d rod ze

znaleźć 
przede

Jego załoga 
bardzo ryt- 
od szeregu 

wykonuje

6

organizacji związkowej oraz 
w Radzie Robotniczej. Otwie
rając zajęcia zabrał głos se
kretarz KF tow. LEOPOLD 
KOWAR. Do zebranych prze-

przoduią- 
pracowników, 

się 
pla-
jakość pro- 
również du-

przy budowie
Stalowni Konwertorowej

tr*ua
> Pogodna jesień sprzyja pra- 
' ccm budowlanym w hucie. Co 
| słychać na terenie Stalowni 
Konwertorowej? W ub. ponie
działek zostało ostatecznie 
oddane składowisko rudy i 
boksytu. Jednak spóźnień na 
całej budowie jest jeszcze 
wiele. Największe w budynku 
głównym Stalowni: tutaj
szczególnie musi się zmobili
zować ZRW, które powinno 
pomalować wszystkie kon
strukcje i rurociągi przed zi
mą. A tymczasem przedsię
biorstwo to wciąż nie daje od
powiedniego potencjału pra
cowniczego. Jeśli pewną mo
bilizację widać na robotach w 
warsztacie utrzymania ruchu, 
to całkowicie brak jej na ka
tarze żużla, także na skarpie 
nie podjęto dotąd prac, o 
których wspominaliśmy po
przednim razem. I jeszcze 
apel do ZRI o przyspieszenie 
prac torowych w halach od
lewniczych. Także należy 
przyspieszyć zakończenie ro
bót przy podłogach w hali. W 
dalszym ciągu czeka jeszcze 
niwelacja terenu, o czym mu
si sobie przypomnieć ZRI.

A w Tlenowni? W sprętalni po
wietrza nadal trwają próby roz
ruchowe. Zbliżają się także próby 
na zimno bloku tlenowego — i 
tutaj apel do Mostostalu i ZRW: 
nie będzie można ich zacząć, je
śli czerpnia zdalna nie będzie go
towa na czas, więc pospieszcie się! 
Tymczasem na bloku w dniu ! 
bm. rozpoczęły się próby na cie
pło.

Pod adresem Energomonta
żu trzeba skierować wezwanie 
o zwiększenie tempa usuwania 
usterek. Także Energoapara- 
tura nie skończyła robót i u- 
suwania usterek na kolumnie 
kryptonowej, co może wstrzy
mać dalsze próby na ciepło 
bloku.

(Dokończenie na str. 2)

J EDNYM z najlepiej 
* pracujących wy

działów HiL jest
Wydział Rur Zgrze
wanych, 
pracuje 
micznie, 
miesiący 
z nadwyżką swe za
dania produkcyjne. 
Wystarczy powie
dzieć, że plan wrze
śniowy wykonany zo
stał w 115,2 proc., a 
nadwyżka produk
cyjna wyniosła 354 
km rur stalowych. Z 
tej ilości rur mo4na 
by z powodzeniem 
zmontować rurociąg 
na trasie dluższei niż 
z Krakowa do War
szawy. W okresie 9 
miesięcy br. wnlcow- 
nicy z Wydziału Rur 
Zgrzewanych HiL «ta
li ponad Dian 3.059 
km. rur. Gratulujemy 
serdecznie tego re
zultatu!

Załoga Wydziału 
Rur Zgrzewanych 
szybko zmierza do 
mety swych zadań 
określonych w 5-lat- 
ce. Meldunek o ■wy
konaniu planu ocze
kiwany jest już nie
długo. Zanim go 
ąerzekażemy Czytelni
kom — przedstawia
my kilku 
cych 
wyróżniających 
przekraczaniem 
nów i troską o 
dukcji. Dają oni 
ży wkład w produkcję prze
znaczoną na eksport.

Na zdjęciach: Władysław 
Flis — st. zgrzewacz, Stani
sław Dziura — brygadzista

pras, Benedykt Drąg — ope
rator zgrzewarki czołowej, 
Mieczysław Ślusarz — opera
tor pras, Marianna Nowacna 
— operatorka urządzeń, Jan 
Jurek — operator reduktora.

Foto: ST. GAWLIŃSKI

Nowy rok szkolenia partyjnego w HiL
6bm. odbyła się w hali tea

tralnej HiL uroczysta ina
uguracja nowego roku szko
leniowego, zarówno w organi

zacji partyjnej HiL jak i w

wymogom, konkretność i aktu
alność, oto główne kierunki 
działalności szkoleniowej.

Inauguracyjny wykład na 
temat uchwał IV Plenum KC 
PZPR wygłosił lektor KF tow. 
M. KEJZIK. Jego ciekawa 
prelekcja wysłuchana została 
z dużym zainteresowaniem. 
Na koniec wyświetlony był 
świetny film produkcji pol
skiej pt. „Gorąca linia”.

(jd) ’.

tnangiiriejt nowego Toku szkoleni» partyjnego przemawia 
I sekretarz KF tow. Tadeusz Wachowski. Foto: JOZEF BROŻEK

Zespół Teatru Ludowego jedrie do Włoch

Dużo sukcesów we Florencji!
Za tydzień, a więc 16-tego 

w sobotę wieczorem, zes
pół aktorski Teatru Lu

dowego wyjeżdża do Floren
cji na zaproszenie organiza
torów ze rztuką Tadeusza 
liołuja „Puste pole” na I Mię
dzynarodowy Festiwal Tea
trów Stałych zorganizowany 
ped hasłem „Człowiek i woj
na". Reżyser i scenograf 
przedstawienia JÓZEF SZAJ
NA wyjeżdża już 14-tego a 
zespół techniczny 15-tego.

W krótkiej, dziesięcioletniej 
historii istnienia tego teatru 
jest to już trzeci wyjazd na 
szersze wody dla zmierzenia 
swych sił i awangardowymi 
teatrami europejskimi. W ro
ku 1957 tea*r brał udział w 
festiwalu sztuk Goldoniego 
ze sztuką „Sługa dwóch pa
nów", oraz w roku 1958 re
prezentował Polskę w Tea
trze Narodów w Paryżu ze 
sztukami „Księżniczka Tu- 
randot” Gozziego w reżyserii 
Skuszanki i Krasowskiego, w

opracowaniu scenograficznym Krasowskiego, 
Szajny i „Jakobowsky'i puł- * 
kownik" Werfla w reżyserii

scenografii
Szajny.

(Dalszy ciąg na str. 5)

Oto zespół Teatru I.udoweeo i dyrektorem Józefem Szajną. 
Toto: JOZEF BROŻEK

mówił nastęonie I sekretarz 
KF tow. TADEUSZ WA
CHOWSKI.

Podkreślił on wysoką rangę 
szkolenia partyjnego, koniecz
ność ciągłego podnoszenia 
wiedzy społeczno-politycznej 
przez każdego członka partii. 
Pragniemy — mówił tow. Wa
chowski — aby szkolenie, któ- 
ne właśnie rozpoczynamy, pod
budowywało całą załogę huty, 
aby szeroko wyjaśniało wszel
kie nurtujące ludzi problemy. 
Przede wszystkim kłaść bę
dziemy nacisk na w y c h c- 
w y w a n i e słuchaczy szkole
nia. na wdrażanie ich dc sa
modzielnej pracy, na zapozna
wanie z problematyka IV P’e- 
num KC. Następnie tow. Wa- 
ehewski mówił o wielkiej od
powiedzialności pracy wykła
dowców szkolenia partyjnego, 
k‘órzy tego reku prowadzać 
beda zajęcia z potężną rzeszą 
ok. 5 tys. członków i kandy
datów partii. Do każdego wy
kładu będziemy starać się 
-nieć w jednakowym stopnta 
przygotowanych dwóch to
warzyszy: wykładowcę i jego 
zastępcę.

Nowy rok szkoleniowy 
1965/66 cechować będzie dal
szy kurs na odformalizowanie 
zajęć ze słuchaczami — zer
wanie ze schematem i nudą. 
Ścisłe powiązanie z żydem, 
wychodzenie naprzeciw jero

DNI KSIĄŻKI 
TECHNICZNEJ

Z okazji Tygodnia Książki 
Technicznej — Dom Książki 
przy Placu Centralnym w No
wej Hucie — organizuje w 
niedzielę 10 bm. — kiermasz 
książki i prasy technicznej. 
Stoiska będą czynne od go- 
dzwiy 10 do 14, na placu przed 
księgarnią, a w razie niepo
gody w samym budynku.

„ROMEO I JULIA” 
W TEATRZE LUDOWYM

W dniach od 16 do 23 bm. 
w Teatrze Ludowym w No
wej Hucie odbędą się gościn
ne występy zespołu Teatru 
Rozmaitości z Krakowa. Ze- 
soół ten zaprezentuje sztukę 
W. Szekspira pt. „Romeo i 
Julia” — w reżyserii Haliny 
Gryglaszewekiej. Zachęcamy 
r.owohucian do skorzystania z 
okazji i obejrzenia tej wy
śmienitej sztuki granej na 
scenach całego świata.

PKO W MIESIĄCU 
OSZCZĘDZANIA

W ubiegłą niedzielę tj. 3 
t»n. ulicami Krakowa prze
ciągnął barwny korowód mło
dzieży z emblematem oszczę
dzana w postaci „oszczędne
go żaczka". („Rozrzutek” został

(Dalszy ciao na str. 2)
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udała się wyśmienicie.
Dopisała pogoda na zlocie remc • mców zorganizowanym w Dolinie 

Chochołowskiej, impreza ta

35 TYSIĘCY STARTÓW
Wchodzimy już w ostatnią 

fazę tegorocznej Spartakiady. 
Wydziały podsumowują ilość 
startujących w poszczegól
nych konkurencjach. Dziś już 
można powiedzieć, że przekro
czone zostały rezultaty z u- 
biegłych lat. Ilość tzw. osobo- 
ftartów przekroczyła już licz
bę 35 tysięcy. A Oto wydziały, 
która mają w tym największy 
udział:
f, 
t.

4.
Ł

Walcownia Zimną S.73S startów 
Wydz. Meeh-Kon«tr. s.sm •' 
Walcownia Drobna 3.830 ”
Transport Kolejowy 3.031 ”
Zakład Kokaoehem. 2411 "

DRUŻYNA ZMO 
NAJLEPSZA 

W KAJAKACH 
Podawaliśmy już indywi

dualnych zwycięzców zawo
dów kajakowych. Dziś podaje- 
my rezultaty drużynowe. 
Pierwsze miejsce zajęła ekipa 
Zakładu Materiałów Ognio
trwałych. Dwa następne miej
sca zajęły z równą ilością 
punktów drużyny Odlewni i 
7akładu Koksochemicznego. A 
oto kolejność dalszych zespo
łów: Wydział Mechaniczno- 
Konstrukcyjny. Stalownia 
Martenowska, Walcownia Zim
na. Aglomerownia i Stalownia 
Konwertorowo-Tlenowa.

Najkrócej
•Dokończenie ze str. 1) 

w ubiegłym roku utopiony). 
Pochód poprzedzały słowa 
zachęty do oszczędzania wy
głoszone przez dyrektora PKO 
f wizytatora Kuratorium OSK.

Przeglądając notatki (1)

Członek parłii
przeglądani dziennikarz 
i sicie notatki z minione
go plenum KF. Jakie uwa
gi nasuwa lektura wystą
pień dyskutantów? Przede 
wszystkim: było tam u- 
derzające bogactwo myśli, 
problemów, aspektów wi
dzenia. Dużo prób wy
jaśnienia poszczególnych 
zjawisk z własnej 
pozycji. Czyż może to nie 
cieszyć,, nie pobudzać do 
ponownego przemyślenia, 
już tylko w „samym so
bie’’, tego — co naprawdę 
pozostaje z owocnych prze
cież obrad?

Minione plenum KF zgo
dnie zaliczamy do naj
lepszych w tradycji pra
cy naszej organizacji. 
Było ono takim — nie 
przypadkowo. Czekaliśmy 
na nie; istniało — można 
chyba powiedzieć — o- 
biektywne zapo
trzebowanie na to plenum. 
Dużo problematyki ekono
micznej w ostatnim czasie 
wymagało uzupełnienia w 
postaci myślowej konfron
tacji i oceny. Jesteś
my ludźmi. A człowiek, 
wiadomo, to istota społe
czna. Nie żyje samą eko
nomiką. Chce poznać od
bicie swej działalności pro
dukcyjnej i gospodarczej, 
podstawowych funkcji ży
ciowych społeczeństwa, je
żeli już nie w o p i n i i, 
to we własnym osądzie.
( hce znać — mało znać: 
'-'rozumieć i wiedzieć dla
czego — tak, a nie 
i n a c z e j postępuje. 
Chce poza tym wiedzieć, 
jakie skutki spo
łeczne pociąga okre
ślona działalność. Chce ró
wnież, i to jest szczególnie 
ważne, dysponować oceną 
swojej własnej aktywności. 
Co w tym, co robi — jest 
dobre, a co nie - przynosi 
efektów; co zaś, mi
mo pozornej korzy
ści, jest tylko poło
wicznym wykorzy
staniem naszych ludzkich, 
powiedzmy sobie z góry — 
ograniczonych m 
w o ś c i?

Wszystkie te 
normalne zresztą 
w oś ci, rodzą
uzyskania własnej 
tttTpretacji nabliższych 

■ bie spraw, spraw huty, 
. otoczenia i środowiska, w 
| którym się przebywa.

o i l i-

pytania,
Wątpli- 

potrzebę

I ZLOT TURYSTYCZNY 
REMONTOWCÓW

W ślad za Wydziałem Tran
sportu Kolejowego, z którego 
działacze PTTK tradycyjnym 
już zwyczajem organizują na 
zakończenie sezonu letniego 
masowe zloty turystyczne, po
szły inne wydziały produkcyj
ne huty m. in. walcownicy i 
koksownicy.

2 i 3 października w Ta
trach Zachodnich odbył się I 
Zlot Turystyczny Remontow- 
ców, zorganizowany przez ko-

Apel o mobilizację 
na budowie konwertorowni trwa

(Dalszy ciąg ze str. 1)
Termin prac na układzie 

chłodzenia azotowo-wodnego 
wymaga dalszej mobilizacji 
PIP, by dotrzymany został o-

• •

'■ Nie będzie chyba sloga
nem, jeżeli przypomnimy, 
że „walka o dusze”, o to, 
jakimi jesteśmy, odbywa 
się tak samo w produkcji, 
w procesie pracy, jak i w 
czasie, gdy — po opuszcze
niu zakładu zawzięcie dy
skutujemy ze znajomymi, 
czy też — nieznajomymi 
nam ludźmi.

Członek partii nie jest o- 
bojętny wobec tego co sły
szy czy dostrzega, z czym 
się spotyka (czy tylko zre
sztą członek partii? — z 
pewnością nie, lecz on szcze
gólnie, z uwagi na określo
ny i aktywny stosunek 
do zjawisk, chociażby z ra
cji przynależności do partii, 
którą reprezentuje, o któ
rej ideę walczy). Tym bar
dziej więc nie mogą mu 
być obojętne metody ja
kimi wykonuje się plany 
w oddziale, zmianie, lub 
też na stanowisku pracy.

7 tu sięgamy do sedna 
sprawy: duży dorobek 

plenum KF, jego efekt po
lityczny i moralny, to, dla 
działaczy w nim uczestni
czących, przede wszyst
kim — uświadomienie so
bie rzeczy głównej: jak* 
powinniśmy dzi
siaj pracować, 
jak należy kształtować naj
bliższych ludzi, z którymi 
współdziałamy, ich myśle
nie, postawę, stosunek do 
trudności, które wypada 
rozwiązywać, by umiejęt
nie połączyć energię i zdol
ności wszystkich, z efek
tywną działalnością skiero
waną na wykonanie zadań 
rocznych i 5-latlci. A więc 
najważniejszych 
dla KOMBINATU i załogi, 
której interes obywa- 
t e l s ki i jednost
kowy (biorąc każdego 
pracownika oddzielnie', po
wiązany jest z wynikami 
pracy, jakie uzyskamy w 
dniu 31 grudnia br.

Na plenum powiedzieliś
my sobie wyraźnie: cen
tralny punkt naszych ob
rad, to — CZŁONEK PAR
TII, jego oblicze i 
p o s t a w a, tzw. zdol
ność do mobilizowania 
i wpływania na innych.

Czego więc dziś, w a k t u- 
aln y c h warunkach, ocze
kujemy od członka partii?

(D.C.M.)
R. WOLSKI 

ło zakładowe PTTK i organi
zację związkową Pionu Głów
nego Mechanika. Celem zlotu 
było spopularyzowanie turys
tyki wśród pracowników fi
zycznych, poznanie uroczych 
zakątków Tatr Zachodnich.'na 
czele z Doliną Chochołowską i 
pięknego folkloru Podhala.

*
W dniach 3—5 października 

odbył się X Jubileuszowy O- 
gólnopolski Rajd w Górach 
Świętokrzyskich, a od 5 do 10 
bm. Ogólnopolski Rajd Biesz
czadzki. (dz)

«tatecznie ustalony. A przy
pada on na dzień 25 listopa
da. W sprężalni tlenu spóźnia 
się rozpoczęcie prac przy ukła
dach olejowych z powodu r.ie- 
zakończenia do dziś tzw. ro
bót brudnych (mija już trze
ci termin), a winowajcą jest 
tym razem ZBM-1. Mobiliza
cja musi przybrać na siletflk)

Z egzekutywy Kf

Wiodące problemy techniki
Obradująca w dniu 6 bm. 

egzekutywa KF PZPR w HiL 
zajęła się sprawą nowej te
chniki w hucie, a w szczegól
ności pracą komórek przy dy
rekcji HiL, które na co dzień 
interesują się tymi zagadnie
niami. Posiedzenie zapocząt
kowała informacja tow. J. 
Wawrykiewicza, głównego in
żyniera do spraw techniki, po
święcona problematyce i dzia
łalności podległych jednostek 
oraz informacja tow. inź. 
Grzyba, złożona w imieniu ko
misji techniki KF.

Jakie wnioski moinł wysnuć s 
przedstawionych informacji? jest 
dzii. chyba niewątpliwe, że dział 
techniki, który w miarę narasta
nia problemów przekształcony zo
stał w pion głównego inżyniera 
d. z. techniki, odgrywa — i od- 
grywać winien coraz większą rotę 
w zakresie omawianych spraw. 
Skata zresztą zagadnień, którymi 
się zajmuje, jest ogromna i nie
zmiernie istotna dla huty.

Jednakie prawdą Jest również, 
ie możliwości ukryte w pracy sa
mego pionu, jak też i w cało
kształcie działalności, którą pi’, 
nuje, koordynuje, inspiruje, kon
troluje itp. — są nieporównanie 
większe, od uzyskiwanych efek
tów. Wielkie pole do popisu ma 
w naszych warunkach w HiL sku
teczna praca organizacyjna, po
stawienie na należytym poziomie 
informacji technicznej, stosowa
nie wszelkich form nacelowanych 
na odbiurokratyzo
wanie szeregu poczynań i 
zwykłych, wydawałoby się, nie
dopatrzeń typu administracyjne
go (chociażby przy załatwianiu 
wniosków racjonalizatorskich!. A 
ten ostatni problem, wielekroć 
podejmowany, oceniany 1 dysku
towany, wymaga przecież general
nego usprawnienia (załatwianie I 
wdrażanie wniosków).

Dyskusja rzuciła światło na 
wicie aktualnych aspektów praev 
związanej z popularyzacją myśli 
technicznej, stworzeniem odpo- 
wledn.ej almosNcy. wokół Spra
wy postępu technieznego, na nie
dociągnięcia kadrowe i organiza. 
cyjne, na słabe punkty w trosce 
o ekonomiczną stro
nę wprowadzanych zamierzeń, 
wreszcie — uwypukliła też braki 
w pracy partyjnej prowadzonej z 
kadrą inżynieryjno - techniczną.

Ustosunkowując się do wy
ników obrad, I sekretarz KF 
PZPR tow. Tadeusz Wachow
ski. podkreślił m. in. konie
czność należytej mobilizacji
całej kadry inżynieryjno - te-.kę, na zapobieganie wszelkiego rodzaju schu-

KSR huty zatwierdziła wnioski 
na V Kongres Techników Polskich

tych

z postulatami, ale 
z wnioskami — moż- 
do wprowadzenia w 
własnym zakresie hu-

(Dokończenie ze str. 1.) 
produkcji i wykorzystania e- 
nergii oraz paliw.

Rozwinięta wokół 
spraw dyskusja naświetli a 
bliżej uczestnikom KSR 
przedsięwzięcia przewidziane 
do realizacji w hucie, które 
stanowić będą dorobek naszej 
załogi do przedstawienia na 
Kongresie. Warte podkreślenia 
jest bowiem, iż delegaci na
szej huty nie wystąpią na nim 
jedynie 
głównie 
iiwymi 
czyn wc 
ty.

Potwierdziły to wypowiedzi 
dyskutantów, wśród których 
m. in. zabrali glos gł. techno
log Wydz. Wielkich Pieców 
mgr inż. M. Folfasiński, mgr 
inż. W. Krzanowski, W. Szefer, 
mgr inż. J. Ksieniewicz, przed
stawiciel Stoczni Gdańskiej R. 
Sobalski i sekretarz CRZZ 
tow. W. Obolewicz. Szczególnie 
znamienna była wypowiedź 
tego ostatniego, bo wytycza
jąca kierunki dalszego rozwo
ju techniki w hutnictwie. Pod
kreślając znaczenie Kongresu, 
i poprzedzającej go kampanii 
przygotowawczej, tow. Obole
wicz zwrócił uwagę przede 
wszystkim na wielką aktywi
zację kadr technicznych, zwią
zaną z pracami przedkongre
sowymi. Wynikiem ich musi 
stać się również poprawa ja
kości produkcji, wdrażanie po
stępu technicznego na codzień, 
większy udział organizacji 
technicznych w pracy samo
rządu robotniczego, czego 
przykładem stały się właśnie 
obrady KSR HiL. Mówca, wy
rażając uznanie dla racjonali
zatorów huty za dotychczasowi 

oraz skupienia jej 
omawianych zagad- 
co posiada istotne 
zwłaszcza w zwią- 

do

chnicznej 
uwagi na 
nieniach, 
znaczenie 
zku z przygotowaniami 
Kongresu Techniki. Stwierdził 
cn też. że w kwietniu przy
szłego roku, KF Partii dokona 
kompleksowej oceny i kon
troli realizacji uchwał podej
mowanych w związku z pro
blematyką postępu technicz
nego. (w) 

Z obrad plenum Rady Zakładowej HiL

Profilaktyka i leczenie
WE WTOREK 5 BM. odbyło się w na

szej hucie plenum organizacji związ
kowej poszerzone o udział w obra
dach przedstawicieli ZLZ oraz służby 

bhp. Tematem obrad była problematyka opie
ki zdrowotnej nad pracownikami huty, wa
runków pracy, bhp. wypoczynku. Słowem, 
to wszystko co składa się na pojęcie zdro
wia naszej załogi. Udział w posiedzeniu 
wzięli m. in-: przewodniczący WKZZ w Kra

kowie tow. JAN WIÓRKOWSKI, kierownik 
Wydz. Zdrowia Prez. Rady Narodowej m. 
Krakowa tow. dr BOLESŁAW STEIN, kier. 
Wydz Zdrowia Prez. DRN w Nowej Kucie 
tow. STANISŁAWA SIUDUT, kier. Katedry 
Medycyny Pracy i Chorób Zawodowych AM 
prof. dr LEON CHOLEWA, dyr. pracy HiL 
inż. mgr STANISŁAW SUCHOŃSKI.

Wstępem do obrad stał ?ię referat wygło
szony przez kler. ZLZ przy hucie dr inż. JU
LIANA ŻABICKIEGO oraz koreferat kemi- 

. sji zdrowia przy Radzie Zakładowej HiL wy
głoszony przez tow. FRANCISZKA BARA
NA. W obu referatach nakreślone zostały sze
roko osiągnięcia w zakresie opieki zdro
wotnej nad naszą załogą z jednoczesnym wy
raźnym podkreśleniem i minusów, a co za 
tym idzie — postulatów. Wydaje się, że war
to przytoczyć kilka ważniejszych i ciekaw
szych danych z referatów.

ZLZ sprawuje opiekę nad ok. 46 tys. pra
cowników przede wszystkim — Huty im. 
Lenina i przedsiębiorstw budowlanych, na 
czele z PPB HiL. Dysponuje siecią placówek 
lecznictwa rejonowego, centralną przechod
nią specjalistyczną, pracowniami diagno
stycznymi, półsanatorium przeciwgruźliczym, 
protezownśą dentystyczną; oddzia’em fizyko
terapii i rehabilitacji zawodowej, sanitariatem 
przemysłowym itd. W swej działalności szcze
gólny nacisk kładzie — obok lecznictwa i do
raźnej pomocy dla chorych — na profilakly-

rżeniom, głównie zawodowym. Prowadzone 
są badania lekarskie i psychotechniczne no- 
wowstępujących, a cała załoga przechodzi 
systematyczne badania okresowe. Ponadto 
pracownicy służby zdrewia HiL włączają się 
szeroko w każdą akcję przeglądów warun
ków pracy i bhp, służą radą i pomocą w za
kresie opieki nad załogą, pomagają orga
nizować właściwy wypoczynek po pracy.

Co najważniejsze — podkreślano to w cza
sie obrad plenum w:elokro‘nie — współpra
ca naszej huty z ZLZ-om układa się ba-dzo 
dobrze. Wyrazem troski resortu zdrowia o 
nsszą załogę, o zagwarantowanie jej jak naj
lepszych. najskuteczniejszych środków d'a 
utrzymania zdrewia jest powołanie na tere
nie KIL Katedry Medycyny Pracy i Chorób 
Zawodowych AM. W ten sposób wysiłki le
karzy i personelu pomocniczego ZLZ uzy
skują mccne dodatkowe oparcie w nauce.
IAKIE ZAGADNIENIA przewijały się na,. 
Iczęściej w toku dyskusji na tym wa‘nym 
"oraz ze wszech miar udanym plenum Rady 
Zakładowej HiL? Oto na czym skupili uwag» 
poszczególni dyskutanci. Tow. ŁUKASIK 
podkreślił coraz lepszą pracę naszej zakła
dowej służby zdrowiai coraz mocniejsze 
związanie się jej z załogą huty, za środowi
skiem kombinatu. Pomimo tego są jeszcze 
mankamenty: brak jest specjalistAw — prze
de wszystkim neurologów, reumato’ogów. la
ryngologów. Tow. Łukasik poświęcił też wie
le uwagi sprawie zagwarantowania ludziom, 
którzy utracili częściowo lub całkowicie zdol
ność do pracy, dotychczasowych zarobków. 
Tow. GLISTA zwrócił uwagę na szkodliwość 
nadmiernej pracy w godzinach nadliczbowych, 
zwłaszcza jeżeli tych godzin stosuje się za 
wiele. Przykład: Wydz. W-3. Dalszego rozwo
ju wymagają nasze hutnicze ośrodki wypo
czynkowe. Jest ich w stosunku do potrzeb cia-

• {Dalszy ciąg tfastr. 4)

ich osiągnięcia, stawiające na
szą hutę w czołówce ruchu 
racjonalizatorskiego w krajo
wym hutnictwie, zaapelował 
równocześnie o dalszy jego, 
rozwój, na miarę możliwości 
kadry technicznej naszej huty. 

Podsumowując dyskusję, 
prowadzący KSR tow. T. Wa
chowski podziękował technicz
ne! kadrze huty za wielki 
wkład w przygotowania do V 
Kongresu Techników Polskich. 
Zbliżając się do zakończenia I 
'etapu prac przedkongreso
wych, załoga HiL wchodzi je
dnocześnie w okres realizacji 
zatwierdzonych przez KSR 
wniosków na V Kongres. Sta
nowi to trwałe wartości dla 
samej huty, przyczyni się do 
dalszego wdrażania reżimu 
technologicznego w każdym 
wydziale Kombinatu.

Na KSR wybrano następnie 
dziesięciu delegatów na V 
Kongres Techników oraz dele-

Tabela wykonania zadań
przez hutę

Wyroby szamotowe 
wyroby zasadowe 
dolomit prażony 
wapno palone 
koks ogółom 
koks wielkopiecowy 
aglomerat 
surówka (prod. całk.) 

(prod. towar.) 
żużel granulowany 
żużel spieniony 
stal martenowska 
kęsiska 
kęsy 
blachy gorąeowalcowane

(prod. całk.) 
(prod. towar.) 

blacha zimnowalcowana czarna 
(prod. całk.) 

(prod. towar.) 
blacha «cynkowana 
blach ocynowana ogniowo 
blacha ocyn. elektrolitycznie 
blacha transformatorowa 
rury stalowe w tonach

w km 
kształtowniki gięte na zimno 
profile drobne 
drut 
stal elektryczna 
odlewy staliwne 
odlewy żeliwne 
wyroby warszt. mechanicznego 
wyroby wareet. konstr. stalowych 
wyroby kute 
energia elektryczna

gafów na przedkongresową 
konferencją wojewódzką. 
Szczególnie przyjemnym ak
centem obrad była wiadomość 
o przyznaniu przez Ministra 
Budownictwa odznak Budow
niczych Huty im. Lenina 35 jej 
pracownikom.

Na zakończenie pierwszej 
części obrad KSR zatwierdziła 
nowowybranego przez plenum 
Rady Robotniczej HiL jej 
przewodniczącego, znanego 
działacza społecznego tow. 8. 
Mularza.

W dalszym toku obrad, prze
wodniczący RZ HiL tow. J. 
Stefanik przedstawił podział 
planowanego zakładowego 
funduszu mieszkaniowego HiL 
w latach 1966 do 1970. I tak 
dla budownictwa państwowe
go w latach 1966-70 z ZFM 
HiL przeznacza się 40.4 min 
zł — na dom mieszkalny dla 
samotnych pracowników, na 
budownictwo spółdzielcze 53.2 
min zł. na pożyczki dla praco
wników, którzy otrzymają 
mieszkania z budownictwa re
sortowego — spółdzielczego 
przewiduje się 23 min zł. Po
dział ten został zatwierdzony 
osobną uchwałą KSR. ik

•/• planu
wrzesień 9 miesięcy br.

101.4 103.9
100.5 100.1
98.2 100.9

100.0 103.1
102.5 100.2
93.9 97.5

101.4 102.2
100.3 100.0

84.3 74.4
101.8 1C4.9
102.3 106.7
102.9 103.2
99.6 99.4
91.4 94.4

101.5 101.«
104.1 101J

100.7 100.6.
97.7 100.7

102.5 102.6 — -
101.1 102.8
104.8 99.2
101.6 101.5
105.2 106.9
115.2 111.5
1C83 101.2
101.5 101.4
107.7 101.9
112.9 110.0
101.5 101.2
106.2 104.4
101.9 100.1
102.6 102.8
103.1 10Ó.3
93.2 99.6
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Obradujące w Hucie im. Lenina 
| plenum Komitetu Fabrycznego 
' PZPR, po wysłuchaniu referatu 

na temat „Aktualnych proble
mów pracy ideowo-politycziicj w orga
nizacji partyjnej Ili!." oraz dyskusji 
i wynikających z niej wniosków, pod
jęło w dr.iu 29. IX. 1SCJ r. następującą 
uchwalę:

padków łączenia zebrania partyjnego z na
radami związkowymi, samorządowymi a na
wet i administracyjnymi — plenum 
przypomina, że zebrania otwarte mnszą 
odbywać w porozumieniu z nadrzędną 
stancją.

SZKOLENIE PARTYJNE
WARUNKIEM WZROSTU

KF 
się 
in-

O POSTAWĘ AKTYWNEGO 
ZAANGAŻOWANIA

POZIOMU IDEOWEGO

Rosnące z roku na rok zadania in
westycyjne i produkcyjne, stawiają 
przed załogą coraz to nowe i trud

niejsze obowiązki zapewnienia dalsze
go wzrostu wydajności pracy, poprawy 
jakości produkcji i obniżki kosztów 
własnych — jako koniecznych warun
ków podnoszenia stopy życiowej. O- 
siągnięcle jak najlepszych wyników 
gospodarczych może nastąpić tylko 
wtedy, gdy wyprzedzać je będzie 
wzrost świadomości społecznej pracow
ników 1 pogłębianie się moralności so
cjalistycznej wśród załogi.

Przywiązanie do zakładu pracy, po
szanowanie pracy własnej i cudzej, 
wzajemny szacunek i prawidłowe, wy
nikające z leninowskich norm życia 
stosunki międzyludzkie, zaufanie mię
dzy kierownictwem i załogą — są mier
nikiem socjalistycznego wychowania i 
stanowią gwarancje realizacji napię
tych planów gospodarczych.

Kierowniczą rolę wychowawczą w 
stosunku do załogi spełnia organizacja 
partyjna kombinatu i od jej pracy ide- 
owo-wychowawczej oraz osobistego 
przykładu wszystkich członków partii, 
zależy poziom polityczny i etyka pra
cujących w HiL.

Wytężona walka o osiągnięcia naszej 
huty w produkcji, wzmożona działal
ność gospodarcza, silą rzeczy, przesu
nęły w ostatnim czasie ciężar gatunko
wy pracy organizacji na zagadnienia 
organizacyjne i ekonomiczne w związ
ku z czym, mimo niewątpliwych po
ważnych osiągnięć, nastąpiły pewne 
niedomagania w zakresie pracy ideo- 
wo-wychowawczej. Dlatego też orga
nizacje partyjne winny obecnie szcze
gólna uwagę zwrócić na kształtowanie 
wśród członków partii postawy aktyw
nego zaangażowania i odpowiedzialnoś
ci za całokształt pracy partyjnej i gos
podarczej na własnym terenie.

PODNOSIĆ RANGĘ

Drugim zasadniczym czynnikiem 
podnoszenia poziomu ideowego 
członków partii jest szkolenie 

partyjne. Z uwagi na masowość szko
lenia partyjnego w naszej hucie egze
kutywa Komitetu Fabrycznego i komi
tety zakładowe winny czuwać nad tym, 
aby nie dopuścić do jego spłycenia i 
sformalizowania, a w związku z tym 
dbać o pogłębienie i uatrakcyjnienie 
zaięć szkoleniowych.

W t'-m celu należy;
• respektując dowolność wyboru tematy

ki szkolenia ustawiać ją »godnie s celami 
wychowawczymi partii oraz dopasowywać 
do Istotnych potrzeb i specyfiki danego śro
dowiska słuchaczy;

© wiązać treść szkolenia partyjnego ą 
praktyką życia codziennego;

O rekomendujący kandydata winni znad 
dobrze postawę rekomendowanego zarówno 
w miejscu pracy, jak i

O ustala sic zasadę, że 
młodych pracowników w szeregi PZPR win
no odbywać Sie poprzez ZMS. Członkom 
ZMS wstępującym do partii rekomendacji 
udziela macierzysta organizacja młodzieżo
wa. Młodzi niezrzeszeni pracownicy HiL, 
którzy ze względu na swe zasługi i wzo- 
rową postawę rekomendowani są do orga
nizacji przez towarzyszy partyjnych, winni 
również posiadać opinie organizacji młodzie
żowej wydziału, z którego ubiegają się o 
przyjęcie do partii;
• Zobowiązuje się egzekutywy OOP do 

organizowania okresowych spotkań z kandy
datami i rekomendującymi ich członkami 
partii, w celu lepszego poznania kandyda
tów, oceny ich wartości i wzrostu poziomu 
ideowo-połitycznego.

zamieszkania; 
przyjmowanie

ZADANIA W PRACY
IDEOWO-WYCHOWAWCZEJ

ZEBRANIA PARTYJNEGO

Jednym z podstawowych zadań jest 
podniesienie rangi i znaczenia zebra
nia partyjnego, które odgrywa za

sadniczą rolę wychowawczą w kształ
towaniu postaw członków partii. Od 
jego przygotowania, poziomu i prze
biegu. w dużym stopniu zależy działal
ność i oblicze członków organizacji.

Aby zebrania partyjne spełniły swo
ją rclę należy dbać o następujące spra
wy:

© powiązanie tematyki zebrań z aktual
nymi i najistotniejszymi problemami żyeia 
partyjnego;
• podawać do wiadomości członków te

mat zebrania partyjnego poprzez zebrania 
gTup — poprzedzających zebrania OOP i 
POP, a po ich odbyciu, grupy partyjne 
winny ponownie alę zebrać — w celu omó
wienia wynikających do pracy wniosków;
• referat na zebranie partyjne powinien 

być tak opracowany, aby mógł się stać pod
stawą nie tylko do swobodnej i wszech
stronnej dyskusji, lecz również rzeczowej i 
twórczej krytyki;
• na zebraniach partyjnych należy roz

liczać członków z zadań i obowiązków na 
nich nałożonych;
• należy konsekwentnie eliminować zda

rzające się przypadki rutyniarstwa 1 for
malizmu w przygotowaniu i prowadzeniu 
zebrań;

Jeszcze o wypadku w Siłowni

Uchwała Plenum
KF PZPR 

w Hucie im. Lenina
w sprawie pracy

jdeowo-poiitycznej
(Omówienie)

• unowocześniać formy szkolenia przez 
stosowanie metody seminaryjnej i upoglą- 
dowienie wykładów;
• dobierać kadrę wykładowców nie tylko 

pod kątem znajomości przedmiotu, 
również zgodności głoszonych 
zasad z osobistą praktyką w 
życiu.

Istotnym sprawdzianem 
członka partii winna być zgodność tego 
co głosi, z tym jak postępuje w miej
scu pracy i zamieszkania. Dlatego na
leży wyciągać wnioski partyjna .w sto
sunku do członków i kandydatów par
tii, którzy dopuszczają się łamania ety
ki partyjnej — włącznie do wyklucze
nia z szeregów partyjnych 
z zajmowanych stanowisk.

Dążąc do aktywizacji 
działaczy z kierownictwa 
cyjnego, plenum KF zobowiązuje egze
kutywę do wykorzystywania ich w ra
mach szkolenia partyjnego jako lekto
rów i wykładowców.

lecz 
przez nich 
codziennym

postawy

i odwołania

politycznej 
administra-

KRYTERIA WZROSTU
SZEREGÓW PARTYJNYCH

Wzrost szeregów partyjnych, do
pływ do organizacji najwartoś
ciowszych pracowników jest naj

lepszym sprawdzianem zaufania załogi 
do naszej partii.

Przy przyjmowaniu nowych kandy
datów do partii należy przestrzegać na
stępujących zasad:
• kandydatem do partii może zostać każ

dy członek załogi, który swoją postawą za
wodową i społeczną oraz poziomem etycz
nym odpowiada wymogom stawianym przez 
partię;

Plenum KF zobowiązuje kierownic
twa organizacji związkowej i mło
dzieżowej oraz pozostałych organi

zacji masowych do większego niż dotąd 
nasycenia swej działalności treścią pro
blematyki ideowo-wychowawczej.

Szczególny nacisk należy położyć na 
pracę w hotelach robotniczych i Za
sadniczej Szkole Zawodowej HiL.

W kształtowaniu postawy załogi, 
podnoszeniu jej świadomości powinno 
się jak najszerzej wykorzystywać ga
zetę zakładową i radiowęzeł, propagan
dę wizualną i poglądową oraz działa’- 
ność Zakładowego Domu Kultury HiL.

W związku z tym zobowiązuje się:
© redakcję „Głosu Nowej Ruty** do sta

łego kontaktu z załogą poprzez częste spot
kania zespołu redakcyjnego z czytelnikami 
i w konfrontacji z ich uwagami, do ustala
nia programu procy pisma;

do zaostrzenia krytyki wszelkich niepra
widłowości;

kolegium redakcyjne „Głosu", sprawuląc 
odpowiedzialność za pracę pisma czuwa jed
nocześnie nad tym, by zapobiegać naciskowi 
administracyjnemu na redakcję, który ogra
nicza możliwości krytyki prasowej.

Plenum KF zobowiązuje:
• kierownictwo gospodarcze kombinatu 

do opracowania' i przedstawienia w celu 
zatwierdzenia — długofalowego planu pro
pagandy wizualnej uwzględniającego doro
bek produkcyjny i techniczny IIIL;
• kierownictwo ZDK do opracowania 

programu działalności uwzględniającego ści
ślejsze powiązanie tej placówki z załogą 
l:ombina*u( ze szczególnym uwzględnieniem 
masowych.form oddziaływania kulturalnego;

Akcja ratownicza dowiodła 
ofiarności naszych hutników 

JAK JUŻ INFORMOWA
LIŚMY, w dniu 1 bm. wy
darzył się w Siłowni HiL 
poważny wypadek. Doko

nywano na kotle nr 6 przebu
dowy zmierzającej do zmiany 
systemu opalania kotła z ga
zu koksowego i węgla — na 
gaz wielkopiecowy. O godzinie 
7.50, podczas odkręcania śrub 
mocujących tzw. zaślepkę na 
rurociągu gazowym, nastąpił 
wybuch. Jakie były tego bez
pośrednie przyczyny — 
bada specjalnie powołana ko
misja. W wyniku awarii na
stąpiło wybicie dziury w mu
rze kotłowni (o średnicy ok. 
1 m), otworem tym — do hali 
kotłowni w której pracowali 
ludzie — przedostał się gaz.

Zatruciu gazem wielkopie
cowym ulegli pracownicy ob
sługujący kotły nr 5 i 6 Siłowni 
(w liczbie 11 osób) oraz pra-

miało pozostać w leczeniu od 
1 do 3 tygodni. Nikomu jed
nak nie grozi niebezpieczeń
stwo utrity życia czy zdrowia. 
Wszyscy chorzy otoczeni zo
stali nadzwyczaj troskliwą 
opieką lekarską, za co per
sonelowi szpitali krakowskich, 
szpitala w Nowej Hucie i sta
cjom pogotowia ratunkowego 
należą się serdeczne podzię
kowania.

Chorych odwiedzili bezoo- 
średnio po wypadku w szpita. 
lach przedstawiciele organiza
cji związkowej przynosząc im 
paczki, byli też u nich przed
stawiciele dyrekcji HiL i Ra
dy Zakładowej Kombinatu. 
Postanowiono, aby wszyscy 
chorzy zostali skierowani na 
rekonwalescencję do schroni-* 
ska oddziału PTTK HiL w Sro
mowcach, gdzie w okresie 10 
dni i pod stalą opieką lekar-

Jeden z wielu honorowych krwiodawców-hutników. Na apel zgło
siło się 160 naszych pracowników — gotowych oddać krew dla 
chorych. • Fot. s. GAWLIŃSKI

’'S' ■
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NASZ CEL:

PRAWIDŁOWE
KSZTAŁTOWANIE

STOSUNKOM7

MIĘDZYLUDZKICH

Istotną rolę w kształtowaniu postaw 
załogi w sprawach ideowych, poli
tycznych i gospodarczych — odgry

wają stosunki międzyludzkie. Organi
zacje partyjne odpowiedzialne są za 
tworzenie właściwego klimatu w miej
scu pracy, na który składają się sto
sunki międzyludzkie. Powinny one 
praktycznym działaniem i podejmowa
nymi decyzjami ugruntować prawidło
we, socjalistyczne formy współżycia 
całej załogi HiL.

Płenum KF zobowiązuje wszystkie 
Komitety Zakładowe i POP do sumien
nego realizowania powyższej uchwały, 
która ma na celu — w oparciu o do
tychczasowe doświadczenia i osiągnię
cia naszej fabrycznej organizacji par
tyjnej— dalsze podnoszenie poziomu 
pracy ideowo-wychowawczej stanowią
cej dźwignię osiągnięć załogi huty.

*-■* —nmmn i

cownicy Energomontażu za
trudnieni przy robotach inwe
stycyjnych na kotłach nr 6 i 7 
(w liczbie 17 osóbi. Częściowe
mu zatruciu ulegli również in
ni pracownicy huty w liczbie 
16, którzy brali udział w ak
cji ratowniczej. Należy pod
kreślić, że już po 5 minutach 
od wybuchu gazu w rurocią
gu, podjęły akcję drużyny 
stacji ratownictwa gazowego 
HiL oraz Wydz. Gazowego — 
wyposażone w kompletny i 
pełnosprawny sprzęt technicz
ny. Do pomocy przystąpiła też 
natychmiast Straż Przeciwpo
żarowa. służba bhp, personel 
lekarski ZLZ HiL oraz 
TOPL-wcy.

Pracownicy, którzy ulegli 
zatruciu w łącznej liczbie 44 
osób zostali rozmieszczeni w 
5 szpitalach Nowej Huty
Krakowa. Niestety 2 pracow
ników • spośród zagazowanych 
nie udało się odratować; zmar
li w szpitalu w dniu wypad
ku. Część pozostałych pracow
ników została zwolniona ze 
szpitala do domu w sobotę 
2 bm., a część w poniedziałek 
4 bm. Tego dnia w szpitalach 
przebywało jeszcze 39 osób. 
Reszta pracowników powróci
ła do domu w następnych 
dniach. Jedynie ok. 5 osób

i

Plany wykonane

Kilka dni temu w Hucie im. Lenina odbyło się uroczyste pożegnanie dotychczasowego 
konsula ZSRR w Krakowie — tow. M. P. Wolkowa — w którym udział wzięli przed
stawiciele kierownictwa polityczno-społecznego I gospodarczego kombinatu oraz dzielnicy 
W serdecznych słowach podkreślających bliskie więzy przyjaźni Uczące tow. Wolkowa 
z kombinatem głos zabierali: dyrektor nacz, HiL tow. Kołomyjski, I sekretarz KF tow 
Wachowski i I sekretarz KD tow, Kasprzyk, ret. st. Gawliński

ską, powrócą do sił. Przed
stawiciele huty odwiedzili rów
nież rodziny poszkodowanych. 
Na podstawie rozeznania :ch 
sytuacji materialnej kilkuna
stu rodzinom przyznane zosta
ły- zspemegi w wysokości od 
600 do 12C0 zł.

Akcja ratownicza i 
niesłychanie szeroki od
zew całej załogi na apel o 

honorowe oddawanie krwi na 
rzecz chorych, dowiodły jesz
cze raz wielkiej solidarności i 
ofiarności hutników. Na wy
różnienie w natychmiastowej 
akcji ratowniczej zasłużyli so
bie liczni pracownicy Wydz. 
Gazowego i Stacji Ratownic
twa Gazowego HiL, którzy — 
nie bacząc często na własne 
bezpieczeństwo — bez wa
hania przystąpili do usuwa
nia awarii i ratowania po
szkodowanych. Wymieńmy 
tylko kilku ludzi. STANI
SŁAW KUCHTA — zastępca 
kierownika Wydz. Gazowego. 
Mistrz LONGIN KASPRZYK. 
Ślusarze: EDWARD PUCHAL
SKI, ELIGIUSZ KĄTNIAK, 
BOLESŁAW GOGOLA. Bry
gadziści HENRYK GATAR- 
KIEWICZ Ce St. Ratow. Ga
zowego) i TADEUSZ OZDO-

(Dalszy ciąg na str. 4)

Wartość dodatkowej produkcji huty
w br. 70,1 min złotych

DOBRA PRACA załogi naszej huty przy
niosła w efekcie wykonanie planu — 
zarówno we wrześniu jak i w okresie 

9 miesięcy br. Zadania produkcji towarowej 
wykonane zostały we wrześniu w 101.2 proc. 
Oznacza to 100.7 proc, zadań liczonych cd 
początku roku i 73.4 proc, wykonania planu 
rocznego. Dodatkowo wygospodarowana war
tość produkcji towarowej wyniosła 13.8 min 
złotych. Plan produkcji globalnej wykonany 
został w 100.4 proc. Na wyróżnienie zasłuży
li sobie szczególnie: koksownicy, aglomerow- 
nicy. stalownicy i walcownicy z Wydziału Rur 
Zgrzewanych, za bardzo rytmiczną pracę.

A teraz jaki jest bilans pracy huty w okre
sie 9 miesięcy br.? Plan produkcji towarowej 
wykonany został w 100.7 proc., wartość do
datkowo wygospodarowanej produkcji towa
rowej wyniosła 70.1 min złotych. Jednocze
śnie jednak ni z został w pełni wykonany 
plan zadań globalnych, zabrakło 0.5 proc.

W sumie załoga HiL spisała się bardzo 
debrze dając poważne nadwyżki prawie we

wszystkich asortymentach. I tak: 2.303 ton 
wyrobów szamotowych (92 tony we wrze
śniu), 37 ton wyrobów zasadowych, 1.527 ton 
wapna palcnego, 4.944 ton keksu ogółem, 
C1.869 ton aglomeratu (we wrześniu — 4.493 
ton), 31.225 ton żużla granulowanego i 13.376 
ton pumeksu. 61.000 ton stali (we wrześniu — 
6.100 ton), 17.083 ton blachy gorącowalcowa- 
nej w produkcji całkowitej (we wrześniu — 
1.735 ton). 2.411 ton blachy zimnowalcowi- 
nej czarnej (we wrześniu 364 ton), 2.124 ton 
blachy ocynkowanej, 345 t-n blachy ocyno
wanej ogniowo, 34 tony blachy transformato
rowej, 3.059 km rur stalowych (we wrześniu 
— 354 km). 131 ton kształtowników, 3.201 ton 
profili drobnych, 2.491 ton drutu, 1.337 ton 
stali elektrycznej, 109 ten odlewów staliw
nych i 2.393 ton odlewów żeliwnych, 336 
wyrobów warsztatu mechanicznego.

Tabelę wykonania zadań przez hutę 
wrześniu oraz w okresie 9 miesięcy br. 
mieściliśmy na sir. z.

ton

we 
za- 

<J<h .
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technicznej 
SITPH w naszej 
hucie. Temat: u- 
sprawnicnie go
spodarki remon

towej.
Fot.

S. GAWLIŃSKI

Z obrad konfe
rencji naukowo-

Nasi racjonalizatorzy
Inż. Aleksander Karpała

Kto nie zna 
w hucie inż. 
ALEKSANDRA 

KARPAŁY, 
wieloletniego 
pracownika 

Stalowni i ra
cjonalizatora? 

Oprócz odpo
wiedzialnych 

zadań kierow
nika Oddziału Remontów 
Pieców Martenowskich, wiele 
czasu poświęca on racjonali
zatorstwu, za co został wy
różniony odznaką Racjonali
zatora Produkcji.

Gdy pytamy o jego dorobek 
w racjonalizacji, po kolei 
przypomina sobie najważniej
sze swoje wnioski zastosowa
ne w hucie. Należy do nich 
np. przebudowa głowic pieców 
martenowskich -przechyłnychi 

’ zmiana konstrukcji głowic 
pieców martenowskich stałych 
185-tonowych i zastosowanie 
klinów krzemionkowych w 
miejsce wyrobów chromomag- 
nezytowych w piecach marte
nowskich, których był auto
rem. Dodajmy, iż 15 z 18 zgło
szonych projektów racjonali
zatorskich !nż. Karpaty przy
nosi zjuż od Jat wielomil.or.o- 
we oszczędności.

A co obecnie? W odpowie
dzi na to pytanie słyszymy, 
iż inż. A. Karpala opraco
wuje kilka dalszych wnio
sków, które już w krótkim 
czasie wejdą do produkcji.

Mgr. inż. Tadeusz Stan
Również po

siadaczem od
znaki Racjona
lizatora Produ
kcji jest st. 
technolog Sta
lowni mgr inż. 

TADEUSZ 
STAN. Jego 
dziesięciolecie 

pracy w tym 
wydziale obfitowało także we 
wnioski racjonalizatorskie, 
których można naliczyć 24. 14 
z nich zostało zastosowanych 
i to nie tylko w naszej hucie. 
Jest on bowiem autorem tak 
poważnych projektów, jak 
wytwarzanie stali półuspoko- 
jonej przy pomocy krzemu. 
Opracowanie tego wniosku w 
r. 1962 pozwoliło naszej hu
cie wyprzedzić całe hutnic
two w zastosowaniu tej meto
dy. Obecnie jest ona wprowa
dzana w innych stalowniach.

. Drugą bardzo istotną pracą 
racjonalizatorską, jest wyeli
minowanie misek podwlewni- 
cowych przy odlewaniu stali 
z góry. Efekty obu projektów 
przynoszą dziesiątki milionów 
złotych.

Czym zajmuje się w tym 
zakresie inż. Stan w tej chwi
li? Jak się dowiadujemy — 
pracuje on nad unowocześ
nieniem nadstawki, tj. części 
wlewnicy do odlewania stali 
uspokojonej. Przyniesie to 
wzrost uzysku i uproszczenie 
technologii przygotowania ze
stawów odlewniczych.
i (ik) _

(Dokończenie ze str. 2) 
gle za mało. Należy też zwrócić 

baczniejszą uwagę na prawi
dłowy rozdział i lepsze wyko
rzystanie skierowań sanato- 
ryinych.

Tow. ZASTAWNY skupi! 
uwagę na zagadnieniu wy
padków w pracy. Utarła się 
praktyka, że ludzie tają nie
które wypadki w obawie przed 
karą za naruszenie przepisów 
bhp. Wypacza to obraz: fak
tycznie wypadków zdarza się 
więcej niż ich rejestrujemy. 
Wiele miejsca w swej wypo
wiedzi poświęcił organizacji 
naszego wypoczynku po pra
cy i warunkom panującym na 
campingu w Kobylegródku. 
Podkreślił następnie niedostat
ki w wyposażeniu wydziałów 
w odpowiednie zaplecze so
cjalne (szatnie i łaźnie). Tow. 
PLANETA mówił o sprawach 
zapylenia i wysokiej tempe
ratury na stanowiskach pracy 
postulując energiczniejsze za
jęcie się tym problemem — 
m. in. przy współudziale nau
kowców i zakładowej służby 
.zdrowia. Tow. POLAK skup-ł 
uwagę na zagadnieniu warun
ków pracy w ZK. Za mało 
dba się tutaj o udzielanie pra
cownikom tzw. rekcmpcnsa‘. 
Za siaba jest też walka ze 
szkodliwymi dla zdrowia opa
rami w Wydziale Chemicznym 
i w Wydz. Pieców Koksowni
czych. Ciągle ważny i aktu
alny postulat, to otwarcie w 
HIL gabinetu kosmetycznego 
dla kobiet.

Bardzo ciekawe i zaangażo
wane było wystąpienie tow. 
STOPY. Mówił o ciągłym 
przedłużaniu terminów odda
nia do użytku przez PPB Hil, 
nowych obiektów I»LZ. Nie 
kończy się np. obiektu „A", w 
którym ma znaleźć pomiesz
czenie m. in. 40-łóżkowy od
dział leczniczy. Jakby przy
dał się taki własny szpitalik 
w wypadku ostatniej awarii 
w Siłowni: chorych trzeba by
ło lokować w 5 szpitalach kra
kowskich. Skandaliczna jest 
też jakość wykonawstwa: 
przykład — nicdomykające się 
w centralnej przychodni drzwi 
i okna.

Przewodniczący WKZZ tow 
J. WIÓRKOWSKI podkreślił 
ogromną troskę naszego pań
stwa o ludzi pracy. Wszystko 
co robimy ma na celu dobro 
człowieka, stworzenie mu 
lepszych warunków życia i 
pracy. Przykładem tego mo
że być Huta im. Lenina, gdzie 
działa pięknie zorganizowana 
sieć placówek służby zdro
wia. Pogłębiająca się współ
praca załogi ZLZ z hutnikami 
jest gwarantem coraz lepszych 
wyników w dziedzinie profi
laktyki i leczenia.

Tow. tow. GRYSZA i 
IWANIEC mówili o warun
kach pracy, zapyleniu, elimi
nowaniu hałasu. Postulowali 
zastosowanie bardziej n-wc- 
czcsnych środków dla likwi
dowania zapylenia (no. odku
rzacze przy suwnicach) i za
stąpienie nienajlepszej wody 
witaminizowanej — napojem 
miętowym.

Kierownik Wydz. Zdrowia 
Rady Narodowej m. Krakowa 
tow. dr STEIN przedstawił 
trudności kadrowe dające się 
we znaki służbie zdrowia. Wy
nika 6tąd brak specjalistów w 
niektórych dziedzinach lekar
skich. Ocena pracy ZLZ HIL 
jest dobra. Dyrektor pracy 
HiL tow. inż. SUCHONSKI 
praekuał wszystkim lekarzom

Przygotowania do ruchu 4-brygatlowego
w dalszych wydziałach HiL

Ostatnio odbyła się w Walcowni Drobnej i Drutu nara
da aktywu społeczno-politycznego przy udziale kierownic
twa wydziału oraz z-cy dyr. Pracy HiL inż. mgr Juliana 
Olszowskiego w sprawie przygotowań do wprowadzenia 4- 
brygadowego systemu pracy od dnia 1 grudnia br. Podsta
wą wprowadzenia tego syatcmu w Walcowni Drobnej i 
Drutu, stanowi uchwala Komitetu Ekonomicznego Rady 
Ministrów z dnia 13 lipca br. oraz polecenie służbowe dy
rektora naczelnego HIL z dnia 17. IX. br.

Na naradzie tow. Olszow
ski oraz kierownicy poszcze
gólnych zespołów roboczych 
zaznajomili aktyw społeczno- 
polityczny o celach i zada
niach, którymi należy się kie
rować przy wprowadzeniu no
wego systemu pracy, podkre
ślając korzyści jakie otrzymu
je załoga przy skróconym cza
sie pracy.

W dyskusji jaka się wy
wiązała, szczególną uwagę 
zwrócono ze strony aktywu 1 

z ZLZ-tu i ze szpitali krakow
skich serdeczne podziękowanie 
za troskliwą opiekę nad za
trutymi gazem pracownikami 
huty. Podkreślił, że współpra
ca naszego kombinatu ze 
służbą zdrowia układa stę — 
pomimo, że reprezentujemy

Z plenum Rady Z^ladswei HiL

Profilaktyka 
i leczenie

dwa różne resorty — bardzo 
debrze. Dr KOWALCZYK — 
przedstawiciel kemisji zdrowia 
przy WKZZ, uzasadnił ko
nieczność szybkiego ukończe
nia budowy obiektu ,.A” 
ZLZ-Łu oraz urządzenia więk
szego niż się planuje oddzia
łu dla chorych. 40-łóżkowy 
oddział z pewnością nie wy
starczy — blorac ped uwagę 
perspektywy dalszej rozbudo- I 
wy huty. • Wiele miłych uwag l 
poświęcił także placówce nau
kowej AM działającej" w hu
cie i jej pracy, nie mającej 
właściwie w Polsce prece
densu.

Przewodniczący Radv Za
kładowej HIL tow. JAN STE
FANIK poruszył szereg pro
blemów zaakcentowanych w 
dyskusji, udzielając odpowie
dzi na liczne pytania. Organi
zacja związkowa HiL — mó
wił — pracuje ze służbą zdro
wia na cedzień. Zawsze znaj
dujemy pełne zrozumienie dia 
naszych postulatów, zawsze 
możemy liczyć na pomoc. Do
wiodła tego jak najbardziej

(Dalszy ciąg ze str. 1) 
rozrywkowy, nowoczesny Lu
napark. Wybudowane będą 
pomieszczenia dla stałej Wy
stawy Postępu Technicznego.

W sumie jest to wspaniała 
wizja wielkiego Parku, nie u- 
stępująca w niczym słynnemu 
Parkowi w Chorzowie. Oczy
wiście realizacja tych zamie
rzeń musi być rozłożona r.a 
lata. Zaprogramowano więc 
następne cztery etapy prac 
na lata 1966 do 1970, w ra
mach których w pierwszej 
kolejności zostanie uporząd
kowany teren po drugiej 

stronie ul. Wojewódzkiej, do
konana będzie jego makro i 
mikroniwelacja, uformowane 
górki saneczkowe itp. Upo
rządkowanie i stworzenie wła
ściwej parkowej oprawy dia 
ul. Wojewódzkiej powinno 
być zakończone w r. 1968. 
Równocześnie przebiegać ma 
przygotowanie terenów pod 
Wystawę Postępu Techniczne
go. W dalszym etapie prace 
obejmą m. in. tereny łącząca 
Wystawę z kąpieliskiem na 
Dąbiu.

Nie trzeba podkreślać, jak 
poważnych sum potrzeba na 
tę gigantyczną inwestycję. 
Sporządzony obecnie orienta
cyjny kosztorys zamyka się 
kwotą 18 min 800 tys. zł. A 

I tymczasem w budżecie mia
sta jest na ten cel przewidzia
nych po pół rr.ln zł rocznie. 
Wynika stąd konieczność szu
kania dodatkowych źródeł, a 
jednym z nich powinny stać 
się czyny społeczne wartości 

kierownictwa wydziału na 
niedobór wykwalifikowanej 
kadry robotników, a szcze
gólnie suwnicowych i elektry
ków. Niedobór ten potrakto
wano jako problem nr 1. Wy
sunięto projekt skrócenia 
czasokresu szkolenia suwnico
wych z 3 do 2 miesięcy, przyj
mując, że wśród szkolących 
się kandydatów na to stano
wisko pracy, zawsze znaidzie 
się grupa robotników przy
swajających sobie szybciej 

ofiarna akcja ratownicza pod
czas ostatniego wypadku w Si
łowni.

*
CHWAŁA w sprawie dal
szego rozwoju opieki zdro
wotnej nad pracownikami

HiL podjęta będzie na na
stępnym plenarnym posiedze
niu Rady Zakładowej Kombi
natu, najprawdopodobniej 
jeszcze pod koniec bież, mie
siąca. Plenum zakończyło się 
omówieniem przez tow. Ste
fanika problematyki zbliżają
cego się VI Światowego Kon
gresu Związków Zawodowych 
w Warszawie. Na kongresie 
tym reprezentowanych będzie 
100 central związkowych, 150 
min ludzi. Udział weźmie w 
nim 600 delegatów, (jd)

Po wypady w Siłowni
(Dokończenie ze str. 3)

BA (z Wydz. Gazowego). — 
Mistrzowie: HENRYK CZAR
NECKI, HENRYK MATIAS, 
JAN KALIS, BRONISŁAW 
SYWAK. Kierownik Oaz. Sie
ci Gazowej — JAN KORZE- 
NlECKI. Rozpatrywany jest 
obecnie wniosek, aby najba-- 
dziej wyróżniającym się w 
akcji ratowniczej pracowni
kom przyznać nagrody pie
niężne, a dla niektórych na
wet wystąpić o odznaczenia 
państwowe.

Ratownicy przyjechali sa
mochodem awaryjnym, który 
— należy podkreślić — czekał 
gotowy przez budynkiem (bra
wo!), mieli ze sobą sprzęt w 
postaci 100 pochłaniaczy ga- 

Współpraca dzielnic 
przy budowie Parku Kultury i Wypoczynku
ok. 2,5 min zł. Tak więc ini
cjatywa społeczna będzie 
miała bardzo istotne znacze
nie dla terminowego i pełne
go zrealizowania rozbudowy 
nowych terenów rekreacyj
nych — łącznie z towarzyszą
cymi im obiektami. W tej mie
rze trzeba będzie liczyć przede 
wszystkim na przyszłych uży
tkowników, a więc mieszkań
ców dzielnic Grzegórzki i No
wej Huty, na młodzież, dla 
której to w pierwszym rzę
dzie myśli się o terenach 
sportowych i in.

SZYSTKIE TE SPRA
WY zostały szczegółowo 
omówione na spotkaniu 

przedstawicieli władz Kra
kowa oraz dzielnic Nowej Hu
ty i Grzegórzek, a także Hu
ty im. Lenina, zwołanym z 
inicjatywy trzech Komitetów, 
KD PZPR w Nowej Hucie, 
KF PZPR w HiL oraz KD 
PZPR Grzegórzki. Wzięli w 
nim udział gospodarze miasta 
i wymienionych dzielnie, tj. 
Rady m. Krakowa z wice
przewodniczącym J. Antoni- 
szczakiem na czele, z Nowej 
Huty I sekretarz KD A. Ka
sprzyk i sekretarze H. Wi
niarska 1 E. StrzebońskJ, 
przedstawiciele Prez. DRN z 
inż. S. Cichockim, huty w o- 
sobach I sekrejarza KF PZPR 

naukę i po odbyciu prakty
cznego przeszkolenia mogą 
być przydatni do samodzielnej 
pracy.

Druga niemniej ważna spra
wa to chroniczny brak elek
tryków. Wiadomo, że z roz
wojem uprzemysłowienia kra
ju czołowe miejsce zajmują 
urządzenia o coraz bardziej 
skomplikowanej budowie. Za
pewnienie ciągłości produkcji 
uzależnione jest przede wszy
stkim od stałego i właściwe
go nadzoru nad tymi urzą
dzeniami. Nie ujmując nic 
ślusarzom zmianowego i bran
żowego utrzymania ruchu, 
trzeba stwierdzić, ze sytuacja 
na tym odcinku nie jest do
bra. Należy się zastanowić 
r.ad rozwiązaniem trudności, o 
których tak dużo mówiono 

na naradzie, by nie dopuścić 
do jakichkolwiek zaniedbań.

Na zakończenie narady tow. 
Olszowski odpowiadając na 
niektóre poruszone zagadnie
nia wyjaśnił, że trudności, 
które występują w Walcow
ni Drobnej i Drutu nie są tyl
ko trudnościami lokalnymi. 
Podobne nieaobory wykwa
lifikowanej kadry robotników 
notuje się lównież i w ia.:>ch 
jednostkach produkcyjnych 
huty. Zdajemy sobie sprawę 
z tego, powiedział dyr. Ol
szowski, że pierwsze miesią
ce pracy w ruchu 4-brygado- 
wym nie będą łatwe. Dlatego 
też spoczywa na nas wszyst
kich obowiązek przezwycięże
nia tych trudności.

Podobna narada odbyła się 
w Zakładzie Koksochemicz
nym z udziałem posła tow.

zowych i 30 aparatów tleno
wych. Sprawnie odcięty zo
stał dopływ gazu, zabezpieczo
no ludzi na stanowiskach. Bez 
zwłoki rozpoczęło się ratowa
nie zatrutych pracowników. Z 
ogromną pomocą pospieszyli 
też natychmiast lekarze z po
gotowia ratunkowego ZLZ 
HiL, a następnie również ze 
służby zdrowia kombinatu 
orez z Krakowa, członkowie 
terenowych oddziałów TOPL, 
straży przeciwpożarowej. Każ
dy kto był świadkiem wypad
ku włączył się w jakiś sposób 
do akcji. Za tę spontaniczną, 
piękną, społeczną postawę — 
serdeczne podziękowania!

NA TYM JEDNAK NIE 
KONIEC. Na apel o zgła
szanie się do udziału w 

honorowym krwiodawstwie na 

tow. T. Wachowskiego i se
kretarza 31. Najduchowskie- 
go, przewodniczącego Rady 
Zakładowej HiL J. Stefani
ka, reprezentanci władz Grze
górzek z I sekretarzem KD 
PZPR J. Pajestką i przewod
niczącym Prez. DRN S. Basą 
na czele.

Po wizji lokalnej w istnie
jącej już części Parku Kul
tury i Wypoczynku, odbyła 
się konferencja w Domu Kul IRENA KOZIELSKA

Spotkanie przedstawicieli władz urasta I dzielnic Nowej Huty oraz 
Grzegórzek rozpoczęło się od wizyty na tęrenach Parku Kultury 
i Wypoczynku. Plany rozbudowy przedstawił wlceprsewodzJczący 
prez. Rady m. Krakowa i. Antonlsaczak iw- środku).

Fot. J. BROŻEK'

Kurasia, na której również 
dużo poświęcono uwagi o- 
mówienlu trudności kadro
wych przy naborze nowych 
pracowników do prasy w tu- 
chu 4-brygadowym.

KAZIMIERZ SZPEJDA

■■»taiiaiiniiiiiiiiiiiiMiH 
Zobowiązanie młodzieży 
Technikum Elektrycznego
Dla uczczenia 48 rocznicy 

Wielkiej Rewolucji Paździer
nikowej, młodzież Technikum 
Elektrycznego i Zasadniczej 
Szkoły Zawodowej w Nowej 
Hucie podjęła zobowiązanie 
przepracowania 10 tys. robo- 
czo-godzin wartości 157 tys. 
zł przy budowie kabla elek
trycznego w PRE „Elektro- 
montaż” w Nowej Hucie.

W meldunku uczniów wy
mienionych szkół czytamy: 
..Zobowiązanie nasze niech bę
dzie dowodem wdzięczności 
dla Związku Radzieckiego za 
wyzwolenie naszej Ojczyzny 
z pęt niewoli hitlerowskiej i 
umożliwienie organizowania 
życia społecznego w wolnej 
Ludowej • Polsce, dowodem 
przywiązania i szacunku mło
dzieży dla naszej Partii, któ
ra tak serdecznie troszczy się 
o dobro młodzieży. Jesteśmy 
również wdzięczni naszemu 
Komitetowi Opiekuńczemu za 
dużą pomoc materialną i wy
chowawczą, jakiej udziela 
naszej szkole. Wzywamy do 
współzawodnictwa w podej
mowaniu zobowiązań wszyst
kie szkoły krakowskie”, (dr) 

rzecz chorych, pospieszyła od- 
razu cała rzesza pracowników 
HiL. Kierownicy, inżyniero
wie, mistrzowie, robotnicy. 
Kobiety i młodzież. Akcję 
przygotował personel TOPL 
huty. W pierwszym dniu od
dało krew honorowo 17 osób. 
W drugim dniu — 43 osoby 
W trzecim, pobity został rr 
kord. Do przychodni Pionu 
Gł. Energetyka i Wydz. Kole
jowego HiL zgłosiło się oddać 
krew 59 osób. W sumie 160 
pracowników HiL oddało po
nad 30 litrów krwi — bezcen
nego leku.

Bez chwili wahania oddali 
krew m. in. PIOTR FORC ze 
służby TOPL-skiej, inż. KA
ZIMIERZ KRASZEWSKI — 
zast. kierownika Wydz. Kole
jowego. TADEUSZ ZAMAR- 
SKI, RYSZAR NOWAKOW
SKI, JERZY STOLECKI. DA
NIELA ROSÓŁ, MARIA A- 
DAMCZYK, LESZEK BU
GAJSKI. (jd) 

tury Dzieci i Młodzieży przy 
ul. Grunwaldzkiej na Grze
górzkach, w czasie której u- 
kenstytuował się Komitet Ko
ordynacyjny Rozbudowy Par
ku z wiceprzewodniczącym 
Rady m. Krakowa J. Antoni- 
szczakiem na czele. W skład 
komitetu weszli przedstawicie
le obu dzielnic oraz budownic
twa. Nowopowstałemu komi
tetowi warto życzyć pomyśl
nej realizacji pięknego dzieła, 
które całkowicie zmieni wy
gląd tej części naszego mia
sta i przysporzy mu terenów 
zielonych oraz obiektów spor- 
towo-rozrywkowych.
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Bokserzy stracili
przewagę

Pisaliśmy tydzień temu, że 
wyjazdowy mecz pięściarzy 
Hutnika z Gwardią w Warsza
wie nie będzie rzeczą łatwą. 
I to nie z uwagi na walory 
przeciwników. Pisaliśmy, że 7. 
drużyny Hutnika nikt nie stoi 
na straconej pozycji. Z wyjąt
kiem zawodnika, który zmie
rzy się z mistrzem olimpij
skim. Kulejem. Rzeczywistość 
potwierdziła te przypuszcze
nia. Zdecydowana większość 
walk miała bardzo wyrówna
ny przebieg a sędziowie podej
mowali werdykty niejedno- 
myślne. A wiadomo cd dziś, 
że w takich wypadkach nasi 
arbitrzy nigdy „nie wychyla
ją” się na korzyść gości a w 
przeciwnym kierunku — bar
dzo często. A kluby gwardyj- 
skie — w tej chwili w boksie 
wielka potęga, 4 zespoły w I 
lidze — cieszą się szczególny
mi względami.

W meczu warszawskim 
szczególnie skandaliczną de
cyzję ogłosili sędziowie po 
walce w wadze średniej Sło
wakiewicz — Walasek. Oddaj
my głos sprawozdawcom dwti 
czołowych pism sportowych. 
Pisze warszawski „Przegląd 
Sportowy”: ...w trzecim star
ciu natomiast wyraźnie lepszy 
był Słowakiewicz. Pod koniec 
rundy Walasek był przez 
chwil? zamroczony i sędzia 
powinien go liczyć, bowiem 
pięściarz Gwardii opuścił gar
dę. Słowakiewicz jednak nie 
wykorzystał tego momentu i 
nie kontynuował ataku... Wer
dykt przyznający zwycięstwo 
Walaskowi nie był najspra
wiedliwszy.

POD RED. J. Z.

Pierwsze zebrania
— różne problemy

Akcja wyborcza w pełni. 
Aktywiści Zarządu Fabrycz
nego i Zarządów Zakładowych 
ZMS mają pełne ręce roboty. 
Codziennie odbywa się jedno, 
a nawet więcej zebrań. Trze
ba na nich być, wysłuchać opi
nii, ustosunkować się do po
stulatów i do propozycji, spo
rządzić protokół itd.

Różne bywają zebrania. W 
niektórych kołach ograniczają 
się do skromnej sesji i wybo
ru nowych władz. Ale w wie
lu wypadkach zebrania wy
borcze nacechowane są oży
wioną dyskusją i troską o po
prawę stylu pracy swojej or
ganizacji. Do takich zebrań z 
pewnością zaliczyć trzeba ze
branie koła II'Brygady w 
P-55. Między Innymi postulo
wano tu większe zaintereso
wanie pracą Ogniska Mło
dych. Omawiano też zagad
nienie wzrostu organizacji i 
tworzenia BPS.

Interesująca dyskusja, bar
dzo krytyczna choć nie zawsze 
słuszna, prowadzona była na 
zebraniu koła w P-62'. Na 
uwagę zasługuje poruszenie 
sprawy postawy członka ZMS 
w produkcji. Fodobny charak
ter mają zebrania w TM. Po
rusza się tu wszystkie istot
ne sprawy zarówno dotyczące 
pracy ideowo wychowawczej, 
jak i produkcyjnej. Oczywiście 
była też mowa o stażystach.

Do tej pory odbyło się już 
25 zebrań, na których dokona
no oceny pracy ŻMS-owskiej 
i wyboru -nowych władz. W 
poprzednim numerze podaliś
my nazwiska przewodniczą
cych kół, dziś poda jemy-dalszą 
listę nowowybranyęh preze
sów. I tak: Franciszek Zerdn 
w P-50, Jerzy Marzec W-l, 
Józef Zięba P-55 III, Wiktor 
Bugajski W-93. Jerzy Parocki 
W-73, Marian Pryga HPR TM, 
Czesław Mazgaj W-16.

Przed nowym rokiem 
szko!eniowym

Wkrótce, bo już 22 paździer
nika rozpoczyna się nowy rok 

punklowq
W katowickim „Sporcie" 

czytamy: ...Walasek zakończył 
walkę kompletnie zamroczo
ny, natomiast Słowakiewicz 
wysokim zwycięstwem w tej 
rundzie z nawiązką nadrobił 
straty punktowe z drugiego 
starcia. Werdykt przyznający 
zwycięstwo Walaskowi musiał 
w tej sytuacji wzbudzić za
strzeżenia.

Rozmawialiśmy nazajutrz 
po meczu ze Słowakiewiczem. 
Stwierdził, że mógł wygrać 
walkę przed czasem. Przerwał 
jednak atak widząc, że prze
ciwnik nie jest w stanie bro
nić się. Bywalcy meczów bo
kserskich wiedzą zresztą do
brze, że pięściarz Hutnika nig
dy nie dąży do nokautu. „Nie 
przypuszczałem zresztą — do
dał Słowakiewicz — że sędzio
wie mogą mnie uznać za po
konanego. Po walce nie mo
głem dotrzeć do szatni — nie
znani mi kibice ściskali mi rę
ce, gratulując moralnego zwy
cięstwa,”

Wróćmy do informacji „Frrt- 
Eladu Sportowego” i „Sportu". O- 
baj sprawozdawcy Piszą, ił jawną 
pomyłką sędziów było uznanie 
Wichmana zwycięzcą pojedynku z 
Nakoniecznym. Obaj również — 
przyznajemy lojalnie — są zda
nia. że Drucis nie wygrał a Nie 
dzińskim. Jak na jeden mecz — 
sędziowskich „niewypałów" at 
nadto. „Popisał" się szczególnie 
sędzia Mlsiorny z Poznania, któ
ry nawet trzecią rundę wypunk
tował dla Walaska, choć gwar
dzista bliski był nokautu.

Dcskonałą postawę w walce z 
Kulejem zademonstrował Kaim. 
Kompletnie natomiast rozczaro
wał Dudczak, w tym meezn bez
względnie najsłabszy w drużynie.

MŁODYCH

szkoleniowy w fabrycznej or
ganizacji ZMS. W związku z 
tym zwróciliśmy się do wice
przewodniczącego Zarządu Fa
brycznego ZMS tow. Romana 
Brągla z kilkoma pytaniami 
dotyczącymi programu i kie
runków szkolenia w bieżącym 
roku. Oto garść informacji r.a 
ten temat.

Przede wszystkim więe szkolenie 
masowe. Wszystkie zarządy za
kładowe Otrzymały dla swoich kół 
ankiety z propozycją wyboru Jed
nego z czterech cykli tematycc- 
rych. Są to wybrane zagadnienia 
z laicyzacji, historia ruchu mło
dzieżowego w Polsce, ekonomika 
przedsiębiorstwa przemysłowego 1 
wybrane zagadnienia prawno
ustrojowe. Kcla wybierą dla sie
bie określony cykl, przy czym 
mogą określić inny kierunek za
jęć. Równocześnie zgłaszani są 
lektorzy, którzy zajęcia będą pro
wadzić. Planuje się odbycie co- 
najmaicj 3 zebrań szkoleniowo- 
dyskusyjnyeh w ciągu tego ro
ku szkoleniowego to znaczy do 
końca kwietnia. Lektorzy będą 
szkoleni dodatkowo z zakresu pro
wadzenia i metodyki zajęć oraz z 
zagadnień będących tematem 
szkolenia w danym kole, tzkole- 
ntem masowym obejmie się 
wszystkie kota, a więc około trzy 
tysiące członków ZMS.

W październiku rozpoczną 
się też zajęcia dla aktywu w 
ramach WSA. Program prze
widuje cykl wstępny na różne 
tematy jak: kierunki pracy 
wieczorowych szkół, XX-lecie 
PRL. PersDektywy rozwoju 
Po’ski w latach 1966—70 itd. 
Jednakże w drugiej części 
programu WSA przewiduje się 
cykl prawno-ustrojowy. Mowa 
w nim będzie o podstawach 1 
złożeniach ustrojowych Pol
ski. Niezależnie od tego trzy 
zajęcia poświęci się zagadnie
niu kultury pracy organiza
cyjnej. Planuje się też zorga
nizowanie konkursu czytelni
czego.

Cd sfycznia natomiast prze. 
Widziane jest uruchomienie 
Wieczorowej Szkoły Akty
wu dla uczniów Zasadni
czej Szkoły Zawodowej oraz 
dla ^przewodniczących" kój.

Mamy jednak nadzieję, te ten 
znany z ambieji zawodnik potra
fi szybko odzyskać formę i znów 
będzie święcił triumfy aa ringu.

W wyniku porażki w War
szawie Hutnik stracił punk
tową przewagę nad wicelide- 
rem, wrocławską Gwardią. Na 
pierwszym miejscu utrzymuje 
się dzięki korzystniejszej róż
nicy małych zwycięstw. Obie 
drużyny mają 4 punkty prze
wagi nad rywalami i chyba 
między nimi odbędzie się de
cydująca rozgrywka o mis
trzowski tytuł. Hutnik ma w 
drugiej rundzie trudny roz
kład terminarza. Cały zespół 
będzie musiał zmobilizować 
wszystkie siły, aby obronić ty
tuł drużynowego mistrza Pol
ski.

DOBRE WYNIKI 
NA TURNIEJU 
W GORZOWIE

I ogólnopolski turniej klasyfi
kacyjny tenisa stołowego w Go
rzowie Wielkopolskim przyniósł 
dobre wyniki zespołowi Hutnika. 
Wśród kobiet Barbara Ratzko za
jęła szóste miejsce. Turniej wy
grała Noworyta z Gliwic przed 
Calińską z Warszawy. Najlepszym 
polskim juniorem okazał się Cze
sław Knapik z Hutnika. W finale 
Knapik pokonał Skibińskiego z 
Włocławka. Wśród seniorów Wie
sław Chajdecki był dwunasty a 
Józef Fetek czternasty. Wywal
czenie miejsca w pierwszej szes
nastce, a więe w ścisłej czołówce, 
to niewątpliwie sukces zawodni
ków Hutnika. Trzeba pamiętać, że 
praktycznie rzecz biorąc debiutu
ją oni dopiero na arenie ogólno
krajowej.

ZMS jak na recepcie?
To zebranie sprawozdawczo- 

wyborcze w którym uczestni
czyłam, było chyba typowe. 
Dlatego zamiast informacyjnej 
notatki że się odbyło, gdzie i 
kto w nim wziął udział — kil
ka uwag, które nieodparcie 
nasunęłyby się nawet nie 
bardzo bystremu obserwato
rowi. A więc referat. Dlacze
go trzymamy się sztywno tra
dycyjnych szablonów, według 
których referat to trochę o 
sytuacji międzynarodowej, o- 
gólnokrajowej. i w końcu do
piero część tzw. uterenowio- 
na? Dlaczego wszyscy, nawet 
na zebraniu w którym uczest
niczy nie wiele ponad dzie
sięć osób, uważają za punkt 
honoru tak opracować referat, 
bv przypominał on przemó
wienie tow. Gomułki z okazji 
jakiegoś ważnego wydarzenia? 
Dlaczego staramy się mówić 
o naprawie Rzeczpospolitej, 
której" tak bardzo naprawiać 
nie trzeba, zamiast mówić 
normalnym, potocznym, ła
two zrozumiałym językiem o 
codziennych sprawach uczest
ników zebrania, wydziału, hu
ty? Ten konkretny referat nie 
dość, że zawierający napuszo
ne. nie dla wszystkich zrozu
miale sformułowania (sam 
czytający przekręcał co bar
dziej górnolotne terminy) nie
mal 34 poświęcił omówieniu 
i to ogólnikowemu III Zjazdu 
ZMS. A przecież daję głowę 
za to, że po grudniowym Zjeź
dzić odbyło się na ten temat 
niejedno zebranie. Szkoda, że 
materiały zjazdowe nie zostały 
dostosowane do potrzeb tej 
małej organizacji, złożonej z 
27 członków ZMS, w sposób 
rzeczywiście uterenowiony.

Dalej. Opłacanie składek i 
uczestnictwo w zebraniach to 
na pewno sprawa ważna. Nie 
może być jednak kryterium 
dominującym. Żadna organi
zacja nie potrzebuje przecież 
figurantów: cz’onków tylko z 
nazwy i formalnie z nią zwią
zanych.

Następny punkt porządku 
dziennego, — program prac.'- 
grupy w przyszłej kadencji 
także roił się od sformułowań 
generalnych, typu: należy le
piej orge.nizęwać zebrania (ale 
jak?), wzmóc współpracę z or. 
gar.lzacjami masowymi, pod
nosić kwalifikacje, brać udział 
w akcji lato 66, otoczyć po
mocą i opieką stażystów. I na 
pewno tak, i to rzeczywiście 

. sa cele organizacji, ale trzeba

Wyniki turnieju w Gorzowie bę
dą podstawą utalenia składu pol
skiego zespołu na międzynarodo
we mistrzostwa Polski, k'óre od
będą się w Krakowie w dniach 
1—4 listopada br. Wszystko wska
zuje na to, że wymieniona wyżej 
czwórka zawodników Hutnika 
weźmie w nich udział.

TURNIEJ OKRĘGOWY 
W SALI HUTNIKA

Jak Już informowaliśmy w 
w dniach »—1» października w 
sali Hutnika (przy ul. Bulwaro
wej) odbędzie się II okręgowy 
turniej klasyfikacyjny w tenisie 
stołowym. Program przewiduje: 
sobota » bm godz. 15.30 — gry 
juniorów i kobiet; niedziela 10 
bm. godz. 9.00 — gry seniorów.

DWA MECZE W I LIDZE
W najbliższy piątek 15 paździer

nika znów oglądać będziemy za
wody o mistrzostwo I ligi w teni
sie stołowym. Zespól Hutnika po
dejmować będzie drużynę Włók
niarza Łódź. Początek meczu w 
piątek o godzinie 13.00. W dwa 
dni później, w niedzielę 17 bm. 
zespół Hutnika zmierzy się ze 
Startem Łódź. Początek tego spot
kania o godzinie 10.00.

Sytuację w I lidze tenisa stoło
wego ilustruje póniźsza tabela:

1. AZS Gliwice 4 4 34:7
2. Sparta W-wa 4 4 24:9
1. Włókniarz Łódź 4 3 29:14
4. Start Łódź 4 3 19:1«
S. Start Wloelawek 4 2 17:1«
1. HUTNIK 4 2 15:23
7. Start Gdynia 3 1 13:14
8. CaJisia Kalisz 3 1 12:19
9. AZS Łódź 4 1 18:22

10. Karpaty Krosno 4 1 14:21
11. Slęza Wrocław 4 1 14:21
12. Wawel Wirek 4 • 14:31

o nich mówić w sposób kon
kretny.

Dyskusja. Zebrani siedzieli 
sztywno i widać było, że my
ślą o tym. żeby jaknajszybciej 
iść do domu. Ale tylko do mo
mentu, kiedy jeden z kolegów 
wystąpił z problemem nurtu
jącym — jak się okazało — 
wielu młodych ludzi tego wy
działu. Mianowicie — z pro
blemem przeszeregowań po 7 
latach nieprzerwanej pracy, 
po kursie podnoszącym jeep 
kwalifikacje. Czy świadczy to 
o nastrojach konsumpcyjnych 
wśród młodzieży? Chyba nie 
tylko. Raczej o tym, że za
miast potoku słów, młodzi wn- 
lcliby widzieć w pracy organi
zacji także sprawy „codzien
ne” i konkretne. Wiąże się z 
tym sprawa napływu nowych 
członków do ZMS.

Sprawa wspólnych wyjaz
dów. wycieczek do kina, dy
skusji. Jedni twierdzili, że sy
stem zmianowy uniemożliwia 
udział we wspólnych impre
zach, inni — kuluarowo mó
wili o tym, że nawet wtyka

Przed wyjazdem Teatru Ludowego do Włoch

Dużo sukcesów we Florencji!
się na sukcesy 

Ludowego, który w 
teatralnym nazywany 
prostu teatrem Szaj-

(Dalszy ciąg ze str. I)
Co składa 

Teairu 
¿wiecie 
jest po 
ny?

O Teatrze Ludowym pisała 
niejednokrotnie prasa krajo
wa, wyraźnie podkreślając o- 
siągnięcia 
działalności 
ści Szajny 
gierska „Uj 
szwedzkie czasopismo „Ord 

biłd” nr 2/65 i „Teaterron- 
der” nr 17/65, pismo norweskie 
„Vinduet” nr 3/63, francuskie 
..Revue du theatre universi
taire de Nancy”, ciekawsze 
przedstawienia omawiane są 
w telewizji szwajcarskiej, 
nie wspominając już o ob
szernych artykułach w prasie 
włoskiej w związku z obec
nym Festiwalem we Floren
cji- _________ _____________

W. swoim ' dziele . „Polską przez Leona’ Schillera., w la-

artystyczr.e. O 
teatru i twórczo- 
fisze prasa we- 

iras” nr C/C5,

Drużyny wałbrzyskie
„nie leżą“ Hutnikowi

Po porażce z Thorezem, 
Hutnik przegrał z drugą dru
żyną wałbrzyską Górnikiem, 
w identycznym stosunku 0:3. 
Skoro jednak Thorez zapre
zentował jeszcze niezły poziom 
i gra jego mogła się podobać 
— to Górnik nie był drużyną 
wcale lepszą cd Hutnika. W 
obydwóch meczach jak zresztą 
i w innych, porażki są zasługą 
przede wszystkim słabej gry 
obrony. Owszem, można mieć 
pretensje do ataku za kom
promitującą indolencję strza
łową, za niewykorzystanie do
godnych sytuacji przy wyniku 
bezbramkowym — ale obronie 
nie można wybaczyć tak po
ważnych błędów, jakie popeł
niała ona w każdym spotkaniu, 
a które przeciwnik bezlitośnie 
wykorzystywał. Ostatecznie 
gdy nie wiedzie się atakowi — 
to przy uważnej grze defensy
wy można mecz zremisować i 
uzyskać chociaż połowiczny 
sukces. Dotychczas jednak 
sztuka ta nie udała się naszej 
defensywie i co gorsze, że nie 
udała się już w trzech wypad
kach na własnyi. boisku. Są 
to straty bardzo poważne i 
mogą być trudne do odrobie
nia w późniejszym okresie 
przy tak wyrównanej stawce 
drużyn.

Chyba najwyższy już czas, 
gdy jest jeszcze nie zapóźno, 
ażeby wziąć się solidnie do 
pracy i gruntownie przeanali
zować swoje postępowanie. 
Tylko solidny trening, niesły
chanie ambitna gra wszystkich 
zawodników, poparta niezłom
ną wolą zwycięstwa mogą 
przynieść jakąś radykalną po
prawę. Niestety, tych cech nie 

nych do ręki biletów młodzi 
nie chcą brać. Jak jest na
prawdę?

Pamiętam zebrania ZMP-o. 
wskie. Ciągnęły się nieraz dłu
go, na studiach — do późnej 
nocy. Na pewno nie zawsze 
wszystko było jak trzeba. Ale 
to były naprawdę młodzieżo
we zebrania. Wypowiedzi — 
zaangażowane, ‘pełne ekspre
sji, entuzjazmu. I nie takie 
formalne. Chociaż w szere
gach ZMP także było wielu 
takich, którzy wstąpili tylko 
po to, żeby łatwiej dostać się 
na studia, czy znaleźć lepszą 
pracę. — słowem karierowi
czów. Ale to był nieduży pro
cent.

Dlatego praca organizacji 
młodzieżowej, której wyraz 
dają ostatnio przeprowadzane 
zebrania sprawozdawczo-wy
borcze, nie może być prowa
dzona według recepty. I to 
zlei recepty.

Celowo piszę tylko o cie
niach. Bo blaski — można 
przecież znaleźć wszędzie. W 
tym wydziale także. Tylko że 
giną one w powodzi niepo
trzebnego, starczego gadulstwa 
i formalizmu.

Bronisława ROSZKO

plastyka teatralna” wybitny 
scenograf Zenobiusz Strzelec
ki pisze: „Z najmłodszego pt>- 
kolenia scenografów 
Szajna ma największy 
bek i najwyraźniejszą 
widualność artystyczną 
Wydaje się, że dużą rolę w 
sukcesie Szajny odegrał zes- 
spół teatralny, jednolitość 
spektakli teatru Nowej Huty, 
stała współpraca z tymi sa
mymi reżyserami, przedsta
wiającymi tę samą ideologię 
artystyczną. To wzajemne od
działywanie scenografa na 
reżyserów i aktorów i od
wrotnie, je3t moim zdaniem 
podstawą wielkich osiąg
nięć...”.

Osiągnięcia teatru nowo
huckiego, w głównej mierze 
peprzez stosowanie nowocze
snego kierunku rozwiązań 
scenogaficznych, kojarzą się 
w jakimś stopniu na pewno z 
działalnością stworzonego 

Józef 
doro- 
indy- 

(-).

możemy przypisać niektórym 
zawodnikom w ostatnich me
czach. To nie jest ta ambicja 
i wola walki, która cechowała 
drużynę w spotkaniach eiimi. 
nacyjnych, gdzie jeden zawod
nik za drugiego z dużym po
święceniem naprawiał błędy, 
gdzie nie było straconej piłki. 
Gdyby zawodnicy Hutnika 
wychodzili na boisko z taką 
wolą walki, to pomimo istnie
jących bardzo poważnych luk 
w składzie drużyny — na pew
no byliby bogatsi o kilka pun
któw. Niestety zamiast ambit
nej gry coraz częściej daje się 
zauważyć rozkładanie rąk przy 
zlvm podaniu współDartnera, 
niepotrzebne gestykulacje, 
które nie tylko deprymują 
własnych kolegów z drużyny, 
ale nie wywierają również ko. 
rzystnego wrażenia na obser
watorach meczu.

Obecnie w rozgrywkach 
drugoligowych następuje ty
godniowa przerwa, zarezerwo
wana na mecze »III rzutu Pu
charu Polski. Wierzymy, że 
przerwę tą zawodnicy wyko
rzystają należycie, na dobre 
przygotowanie się do pięciu 
pozostałych jeszcze do roze
grania meczów drueoligowych 
w pierwszej rundzie i swoją 
postawą oraz wynikami uzy
skanymi w rich, całkowicie 
odzyskają nadszarpnięte za, 
ufanie sympatyków.

------ ♦-------

ANGIELCZYK (HUTNIK) 
■0.8 NA 100 M

4 zespoły startowały Ba stadio
nie Hutnika w zawodach o mi»- 
trzostwo I gi okręgowej w lekkiej 
atletyce. Zwyciężył Hutnik przed 
Unią Tarnów, Tarnoyią i Meta-
łem Tarnów.

W czasie zawodów lekkoatleci 
Hutnika ustanowili 6 rekordów 
klubowych. Szczególnie wartościo
wy rezultat — 10,8 w biegu na IM 
tn uzyskał Angietczyk. Ten sam 
zawodnik pobił rekord klubu w 
biegu na 290 m wynikiem 22,4. Re
kordy klubu ustanowili również: 
Karkosza w biegu na 1C00 m —
2.37.9, Witek w biegu na 5000 m —
15.43.1, sztafeta 4X10« m mężczyzn 
— <4,1 oraz wśród kobiet Anna 
Jakubek w rzucie dyskiem — 
32,20.

A oto wynikł:
KOBIETY: 00 m Skowron (Me

tal) S,l, 100 m Gurbała (Hutnik)
13.9, 400 m Iwaniec (Unia) «4.». 
4X10« i” Hutnik 5X3, w dal Ka
czyńska (Tarnocia) 503, wzwyż 
Matusik (Metal) 135, kula Jakubek 
(Hutnik) 10,70, oszczep Pyzik (U- 
Bia) 33,81, dysk Jakubek (Hutnik) 
32,20.

MĘZCZYZN1: 100 m Gnat (Unia) 
i Angielezyk (Hutnik) po 10.8, 200 
m Angielezyk (Hutnik) 22,4, 1000 m 
Mleczko (Tarnovla) 2,87,8 i Karko- 
sza (Hutnik) 2,37,9, 1500 m Łalak 
(Tarnoyia) 4,12,0, 5000 m Igislski 
(Unia) 15,21,4 i Witek (Hutnik) 
15.48,4, 4X100 m Unia 44,0 i Hutnik
44.1, w dal Nowak (Unia) «71, 
wzwyż Szymczyk (Hutnik) 17S, 
trójskek Mikosz (Unia) 14.23, kula 
Fornal (Unia) 12,94, dysk Loreno- 
wlez (Unia) 37,33, oszczep Czulak 
(Hutnik) 54.75, 400 m ppl Grabow- 
»ki (Hutnik) 53,5.

tach 1924/25 teatru im. W. Bo
gusławskiego w Warszawie, 
który w bardzo krótkim cza
sie swego istnienia zapisał się 
w historii teatru polskiego 
jako teatr twórczy, poszuku
jący poprzez nowoczesną re
żyserię i scenografię nowej 
formy, jako teatr o zdecydo
wanym obliczu repertuaro
wym i inscenizacyjnym.

W grudniu br., Teatr Ludo
wy obchodzi jubileusz swego 
dziesięciolecia, a zarazem bę
dzie to 10 lat pracy scenogra
ficznej Szajny w tym teatrze. Z 
tej okazji będziemy mieii 
możność poznania na organi
zowanych wystawach w tea
trze i w ZDK HiL prac Szaj
ny, a także zapoznamy się bli
żej z całokształtem działalno
ści teatru.

Wyjeżdżającemu teatrów’ 
na czele z dyrektorem życzy
my odniesienia pełnych suk
cesów na Festiwalu.

Z. K.



• Str. 8 GŁOS NOWEJ HUTi Nr 40 (461)' 1

śladem naszych artykułów

Poprawi się zaopatrzenie 
w pieczywo

PRAWIDŁOWO i nawet 
bardzo szybko zareagowa
ła r.a nasz krytyczny arty

kuł o zaopatrywa_-ju za!o2Ł 
HiL w pieczywo, dyrekcja 
Krakowskich Zakładów Pie
karniczych. Z pisma jakie o- 
trzymaUśmy ostatnio wynika.

Gdy dzieci się nudzą...
Niejednokrotnie już poru

szaliśmy sprawę braku opieki 
nad dziećmi, które puszczone 
samopas, spędzają czas jak 
potrafią, niestety czasem ze 
szkodą dla otoczenia. ^tyślę 
tu o niszczeniu przez rozswa
wolonych chłopców zieleń
ców, brudzeniu ścian w klat
kach schodowych itp.

I oto mamy jeszcze jeden 
dowód słuszności postulatu o 
troskliwsze zajęcie się rodzi
ców dziećmi, które się nudzą-., 
i czynią szkody. Nasza Czy
telniczka ob. A. T. pisze do 
nas: Oglądnijcie klatki scho
dowe w wieżowcach nr 3 i 5 
na Wzgórzach Krzesławickich, 
Zobaczycie jak „gzieci się nu
dzą”...

Doprawdy bardzo to przy
kre, iż piękne bloki, stano
wiące chlubę Nowej Huty, 
także nie uniknęły skutków 
„pomysłowości” niektórych 
milusińskich. Rysowanie na 
ścianach klatek schodowych 
powinno spotkać się z suro
wymi napomnieniami i kara
mi ze strony rodziców. A jeśli 
ci nie są skłonni zająć się wła
ściwym wychowaniem swoich 
dzieci, trzeba poprosić wszyst
kich dorosłych mieszkańców 
o pomoc. Otwiera się tu pole 
do działania również dla do
zorców, którzy w pierwszym 
rzędzie nie mogą być obojętni 
wobec faktów bezmyślnego 
niszczenia ścian domu.

Prosiriy Komitet Osiedlowy 
os. Na Wzgórzach Krzesławi- 
ckich. o dokonanie przeglądu 
stanu ścian w klatkach scho
dowych blok’ów i podjęcie 
kroków dla zapobieżenia na 
przyszłość zabawom dzieci, w 
których wyniku na czystych 
murach pozostają rysunki o 
bardzo różnej treści.

ODPOWIEDZI REDAKCJI
Ob. W. GERMAŃSKI — prosimy 

o skontaktowanie się telefoniczne 
z Redakcją na nr 47-6S (centrala 
401-101 dla podania bliższych 
szczegółów dotyczących Waszej 
sprawy. Postaramy się nią zająć.

Ob. S. GARSTKA — prosimy o 
przyjście do naszej Redakcji dla 
ustalenia kierunku interwencji.

Ob. M. WOJTOWICZ — prosimy 
o osobiste skontaktowanie się w 
poruszonej w Waszym liście spra
wie. ik

Z cyk u plastycy Nowej Huty

Ryszard

Dużym powodzeniem cieszy 
się kolejna, dwunasta wysta
wa z cyklu „Plastycy Nowej 
Huty", obrazująca twórczość 
nowohuckiego artysty-plasty- 
ka RYSZARDA MROZOWS
KIEGO. Dziennie salę wysta
wową w Domu Kultury Hu
ty im. Lenina zwiedza kilka
set osób, żywo interesując się 
pracami artysty.

Prac jest ponad 30, w tym 
przeważają portrety i pejzaże 
w technice olejnej, wystawę 
uzupełnia szereg ciekawych 
rysunków. Z zainteresowań 

że zakłady zrobią wszystko co 
możliwe, aby zaopatrzenie 
hutników maksymalnie u- 
sprawijić 1 poprawić. Zasko
czył nas też miły ton listu i 
podziękowanie (nie często się 
to ostatecznie zdarza w naszej 
praktyce dziennikarskiej) za 
zwrócenie uwagi na niedo
ciągnięcia i za słowa krytyk1.

Co zamierza zrobić dyrekcja 
KZPP w celu poprawienia za
opatrzenia załogi HiL w pie
czywo? Cytuję fragment listu: 
„W dniu 24 września przepro
wadzone zostały konstultacje z 
kierownictwem filii nr 1 Kra
kowskiego Przedsiębiorstwa 
Transportu Handlu, które zaj
muje się rozwozem pieczywa 
do poszczególnych punktów 
sprzedaży. W trakcie przepro
wadzonych rozmów uzyskali
śmy zapewnienie, że KPTH 
uczyni wszystko, aby samo
chody wraz z obsługą były 
kierowane do piekarni bez 
opóźnień, zgodnie z har
monogramem. W tym celu 
kierownictwo KPTH zobowią
zało się do przeanalizowania 
poziomu pracy personelu 
obsługi (głównie konwojen
tów i kierowców), zatrudnio
nego przy rozwożeniu pieczy
wa — pod kątem ustawienia 
najlepszych pracowników na 
trasę rozwozu pieczywa do 
kombinatu, aby nie dopusz
czać do opóźnień na tych tra
sach i zabezpieczyć wcześniej
sze dostarczanie pieczywa. Dla 
zagwarantowania tego doko
nano również zmiany harmo
nogramów, co ułatwi przy
spieszenie dostaw.

Sprawę wcześniejszej dosta
wy pieczywa do huty uzgod
niono również w dniu 27 wrze
śnia z przedstawicielem OZR 
w Hucie im. Lenina i posta
nowiono wprowadzić takie 
zmiany oraz usprawnienia w 
dostawach pieczywa, aby 
wszystkie punkty na terenie 
□□□□□□□□ODOoaDaDODCDODOoaaoooDaooaocjD
PAŹDZIERNIK — MIESIĄC UPOWSZECHNIANIA

OSZCZĘDNOŚCI

Zagraniczne podróże — dzięki 
książeczce turystycznej PKO.

Patrz, na ósmym piętrze będzie 
moje mieszkanie. Załóż sobie i ty 
mieszkaniową książeczkę PKO.

Mrozowski
rzeźbiarskich artysty ekspo
nowana jest praca pt. „Gło
wa".

Do szczególnie ciekawych 
dzieł zaliczyć należy portrety 
pt. „Matka", „Jacek”. „Por
tret Pani W", „Autoportret" 
ponadto cykl rysunków z Wie
czystej oraz pejzaż z Nowej 
Huty.

Jest to pierwsza indywidual
na wystawa Ryszarda Mrozow
skiego, który dotychczas brał 
udział w wielu 

wystawach 
zbiorowych m. 
in. w Warsza
wie i Krako
wie. Twórczość 
jego nie ogra
nicza się tylko 
do malarstwa 
sztalugowego, 

projektuje 
również ma
larstwo ścien
ne, uprawia 
grafikę i archi
tekturę wnętrz. 
Jest zwolenni
kiem malars
twa studvine-

kombinatu otrzymywały pie
czywo najpóźniej do godziny 
9 rano. Przedsięwzięte prze: 
nas środki winny zabezpieczyć 
dostawy pieczywa na kombi
nat bez opóźnień jakie 
miały do tej pory miejsce”.

Tyle dyrekcja kzpp.
Wierzymy, że wspomniane 
powyżej ustalenia i u- 

sprawr.ienia wpłyną rzeczywi
ście na wyeliminowanie — tak 
częstych poprzednio — opóż- 
neń. Jest jednak jeszcze 
jedna 6prawa: nie można za
wężać problemu do samej tyl
ko terminowości dostaw pie
czywa. Bylibyśmy bardzo ra
dzi gdyby dyrekcja KZPP 
wspomniała też co robi, aby 
podnieść jakość pieczywa na 
wyższy poziom oraz, aby nie 
dopuścić do rozwożenia (są 
niestety takie wypadki) pie
czywa nieświeżego.

Prosimy bardzo o informa
cję również na ten temat. A 
do pracowników HiL zwraca
my się z apelem: informujcie 
nas o każdym wypadku nie
dotrzymywania przez KZPP 
nowych, wiążących ustaleń. 
Będziemy interweniować.

(id)
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Maszyny wykonują
obliczenia budżetowe

OD 1 PAŹDZIERNIKA 
br. w pięciu miastach 
województwa krakow

skiego m. in. i w Nowej Hu
cie zaczęły pracę tzw. Ośrod
ki Zmechanizowanej Rachun
kowości Budżetowej. Ośrodki 
te w niezwykle krótkimr ter
minie, bo w ciągu 3-cłi dni 
będą mogły przekazać gotowe 
sprawozdania budżetowe do 
władz centralnych. Szybko 
przekazane informacje pozwo
lą na planowe utrzymanie 
równowagi na rynku krajo
wym.

Pracę nowohuckiego ośrod
ka, który stanowi część Od
działu Narodowego Banku 
Polskiego, poprzedziła mała u- 

go, dużo czasu poświęca gra
fice użytkowej. Interesuje się 
również rzeźbą architektoni
czną i wnętrzami, z zakresu 
których posiada kilka realiza
cji m. in. w Warszawie, Kra
kowie, Rzeszowie.

Artysta, po ukończeniu stu
diów (Wydział Malarstwa i 
Scenografii Akademii Sztuk 
Plastycznych w Krakowie), od 
1950 roku współpracuje z Hu
tą im. Lenina, a w latach 
1951—53 jest jej etatowym 
pracownikiem.

Wystawa jest bardzo intere
sująca, zachęcamy do zwie
dzenia. Czynna będzie co 15 
października. (bg)

Byazard Mrozowski „Jurek"

Co nowego w Lidze Kobiet
O DZIAŁALNOŚCI 

KLUBU „EWA”
Ostatnio, w Klubie „Ewa” 

odbyło się posiedzenie Pre
zydium Zarzątju Dzielnicowe
go Ligi Kobiet z komisją kul
turalno-oświatową zarządu. 
Na spotkaniu omówiono dzia
łalność klubu w roku ubie
głym oraz za I półrocze br. 
Ponadto, w ogólnych zary
sach przedstawiono plan pra
cy tej placówki kulturalno- 
oświatowej ZD LK na sezon 
1965/66.

DARY OD KOBTET 
Z NOWEJ HUTY

Z końcem października br. 
w Salzburgu (Austria) odbę
dzie się uroczysta Sesja Ra
dy Światowej Demokratycznej 
Federacji Kobiet z okazji 20- 
lecia ŚFDK, w której weźmie 
również udział delegacja pol
ska. W związku z tym posz
czególne zarządy Ligi Kobiet 
na terenie całego kraju orga

nizują zbiórkę upominków, u

roczystość z udziałem przed, 
stawicieli DRN m. in. naczel
nika Wydziału Finansowego 
A. Kostki.

Dyrektor Oddziału NBP w 
Nowej Hucie mgr M. Kmio
tek zapoznał zebranych z za
sadami działania maszyn 
szybkcliczących, które \v 
przeciągu trzech dni, bez po
myłek wykonują prawie 3 - 
miesięczną pracę ludzi ze 110 
ośrodków budżetowych naszej 
dzielnicy (110 jednostek bu
dżetowych NH skupia obecnie 
jeden nowo otwarty Ośrodek 
Rachunkowości). Bezpośrednie 
kierownictwo nad Ośrodkiem 
objęła długoletnia pracowni
ca NBP w Nowej Hucie ob. 
Kazimiera Gadzina.

Fakt powierzenia przez Mi
nisterstwo Finansów placów
ce nowohuckiej prowadzenia 
nowego działu, należy tłuma
czyć dużym uznaniem Z ja
kim spotyka sie jej praca w 
jednostkach nadrzędnych. Z 
okazji otwarcia nowej placów
ki należy życzyć dobrych wy. 
ników w pracy oraz — tak 
dla Ośrodka jak i dla całego 
Banku — rychłego przekwa
terowania z pomieszczeń na
dających się jedynie na pry
watne mieszkania i na lokal 
sklepowy, do nowego własne
go budynku.

(kog) 
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CYRK „ARENA” 
ZAPRASZA

A WIĘC znowu mamy 
możność obejrzenia pro
gi amu cyrkowego. W 
Rondzie rozbił ostatnio 

swe namioty — znany już no
wohuckiej publiczności — 
Cyrk „Arena". Jego program, 
w wykonaniu zespołu między
narodowych artystów sztuki 
cyrkowej, zapowiada się bar
dzo atrakcyjnie. Występują 
m. in. artyści z Bułgarii. NRD, 
Szwecji, Szwajcarii i Polski.

Co zobaczymy tym razem na 
arenie cyrkowej? Ciekawa 
niewątpliwie i zawsze atrak
cyjna jest tresura zwierząt. 
Obecnie podziwiać będziemy 
tresurę fok. kanadyjskich zwie
rząt egzotycznych i psów. W 
programie jest też taniec z 
wężem, są brawurowe popi
sy dżokejów na pędzących ru
makach, akrobacje na trape
zach itp. Clou programu, to 
niewątpliwie jednak słynne 
organy wodne — przedstawio
ne polskiej publiczności po 
raz pierwszy przez szwedzki 
Cyrk Trolle Rhodina.

Ponieważ Cyrk „Arena” za
powiada swój pobyt w Krako
wie tylko na parę dni, radzimy 
wcześniej zaopatrzyć się w bi
lety. Przedstawienia odbywają 
się codziennie — od 7 bm. — 
o godzinie 19.00. W soboty i 
niedziele dodatkowo o godzi
nie 15.00. Przedsprzedaż bile
tów zbiorowych i indywidual
nych — w punktach „Orbisu” 
oraz „Filmotechniki". Kasa 
cyrku sprzedaje bilety na 
dzień przedstawienia, (jd) 

kazujących folklor i sztukę 
polską, na kiermasz do Aus
trii. Szereg upominków ze
brały kobiety z Nowej Huty. 
Wymienić tu należy przede 
wszystkim kola LK z Lubo- 
czy, Pleszowa, os. Sportowe
go, Centrum B oraz kola przy 
Hotelach w Pleszowie, Mos
tostalu, Zarządzie Budowla • 
no-Montaźowym, Nowohuc
kim Przedsiębiorstwie Tran- 
sDortowym Budownictwa, 
Miejskim Przedsiębiorstwie 
Energetyki Cieplnej, Elektro- 
montażu. Zarządzie Zaopa
trzenia i Produkcji Pomocni
czej PPB HiL Koła te ofia
rowały oryginalne lalki kra
kowskie, Lajkonika, skrzynię 
krakowską, tacę itp.

CORAZ AKTYWNIEJ 
PRACUJĄ KOŁA LK

Po okresie wakacyjnym ko
ła Ligi Kobiet w poszczegól
nych osiedlach oraz w zakła
dach pracy rozwijają coraz 
lepiej swą działalność. Orga
nizują spotkania kobiet, pre
lekcje r.a tematy lekarskie, 
prawnicze itp., urządzają wy
cieczki, kursy, propagują 
działalność klubu „Ewa".

POSIEDZENIA 
KOMISJI ZD LK

Obecnie w lokalu ZD LK w 
Nowej Hucie organizowane są 
posiedzenia poszczególnych 
komisji zarządu, na których 
omawiane są plany pracy na 
IV kwartał br. Odbyło się już 
zebranie komisji prawnej, w 

Kronika MO

Złodzieje też się przekwalifikowują
GINĄ TRADYCJE w „narodzie”. W narodzie specy

ficznym — złodziejskim. Amatorzy lekkiego Chleba 
przystosowują się do wymogów współczesnej cy
wilizacji.

No bo jak kraść na strychu, skoro projektanci osiedli 
nowohuckich strychów nie przewidzieli, a i balkonów 
mało? Szopenfeldziarze także stracili łatwy chleb. Z tra
dycyjnych wykonawców złodziejskiego rzemiosła ostali 
się doliniarze (ci też mają kłopoty, bo któż z 
nas nosi dziś krociowe kwoty przy sobie) i szprln- 
gowcy (dostający się do mieszkań przez okno). Na za
mówienie społeczne powstały natomiast nowe zastępy 
profesjonalistów tego odwiecznego fachu: złodzieje ho
telowi, piwniczni i kradnący z samochodów.

To tak pół żartem, pół serio — na marginesie statys‘yk 
przestępstw kryminalnych za okres trzech kwartałów 
bieżącego roku w naszej dzielnicy. Bowiem rubryka kra
dzieże — rejestruje 521 tego rodzaju przestępstw za 
9 miesiący tego roku, w stosunku do 415 w ubiegłym.

Wprawdzie w 68,1 procentach udało się funkcjonariu
szom MO wykryć sprawców — jednak wzrost ten jest 
niepokojący. Na tę liczbę składają się wiec przede wszyst
kim kradzieże w hotelach robotniczych. Żadna inna dziel
nica nie posiada przecież takiej liczby hoteli robotni
czych, choć warto przy okazji wspomnieć, że na tere
nie całego Krakowa wzrosła ilość kradzieży. Konieczna 
tu jest... profilaktyka.
I udzie są lekkomyślni. I na to w dużej mierze liczy „branża*. 

Niezabezpieczony motor można zapalić — przy małej nawet 
praktyce — przy pomocy gwoździa. Stąd duża liczba kradzieży 
motocykli i rowerów, z którymi sprawa jest zupełnie prosta. 
Technika złodziejska doprowadzona jest do perfekcji. Nawet do 
zamkniętego samochodu, garażującego na ulicy (mści się niercz- 
wiązany dotąd problem garaży) dostanie się autokrad — i do
kładnie opróżni jego wnętrze, jeżeli właściciel beztrosko pozo
stawi w nim jakiekolwiek przedmioty posiadające wartość.

Nie notuje się natomiast włamań do mieszkań. To 
zawdzięczamy specyfice Nowej Huty. W naszych blo
kach na ogół wszyscy wszystko o sobie wiedzą, znają 
nawzajem swe zwyczaje i nawyki. Zdarzają się nato
miast kradzieże mieszkaniowe. Najczęściej wtedy, gdy 
pani demu wyskoczy na „chwilkę” do sąsiadki, zostawia
jąc niedomknięte drzwi, albo otwarte okno.

Ale dość o kradzieżach. Statystyka milicyjna rozpoczy
na się od pozycji: zabójstwa. Na 6zczeście, nie zdarzyło 
się w Hucie ani zabójstwo, ani jego usiłowanie, ani dzie
ciobójstwo. To znaczna poprawa. Dalej idą napady ra
bunkowe. Było ich cztery — z tego dwa na pijaków. 
W ich wyniku — zabrano tylko... 1 zegarek. O jedno wię
cej (28) niż w ub. roku zarejestrowano włamań drobnych 
nie przekraczających wartość 5 tys. zł na szkodę spo
łeczną; natomiast na szkodę osób prywatnych tylko 15, 
z czego zresztą wykryto sprawców w 12 przypadkach.

O OSOBNY ROZDZIAŁ — szczególnie zresztą waż
ny — stanowią sprawy o podłożu chuligańskim. 
Było ich 140, co w porć-wnar>iu z 75 z ubiegłego ro

ku stanowi dwukrotny niemal wzrost. Ale wyliczenia 
matematyczne nie zawsze oddają prawdziwy stan rze
czy. Fakt, iż zanotowano aż 140 wypadków świadczy 
z jednej strony o coraz większym rozwydrzeniu młodzie
ży", bo to na ogół młodzi są autorami tego typu wykro
czeń, z drugiej jednak — o lepszej pracy organów MO, 
które czę-ciej reagują, zatrzymując winnych.

1500 wniosków do Kolegium Orzekającego o ukaranie 
zatrzymanych za wykroczenia przeciwko ustawie o zwal
czaniu alkoholizmu wystosowała MO w okresie 9 mie
sięcy. I tu nieodparcie nasuwa się na myśl wniosek na
stępujący: wartoby pomyśleć o wybudowaniu Izby Wy
trzeźwień na pograniczu dwóch dzielnic — Grzegórzek 
i Nowej Huty. Dlaczego pijacy nowohuccy mają być po
zbawieni „przywileju" korzystania z czystej pościeli, 
opieki lekarskiej i odpowiedniej za ten komfort opłaty?

B. ROSZKO

najbliższym czasie przewidn- 
je się posiedzenie Komisji 
Zdrowia i Opieki Sppijcznej, 
Zatrudnienia i Organizacyj
nej.

Temat posiedzenia Ko
misji Prawnej stanowiło o- 
mówienie działalności komi
sji, jak również poradni pra- 
wno-spcłeczr.ej. W bież, roku* 
z poradni tej skorzystało o- 
kolo 70 kobiet. Mieszkanki 
Nowej Huty najczęściej zwra
cały się w takich sprawach, 
jak pomoc w ich kłopotach 
rodzinnych, zatargach, nie
płaceniu alimentów przez mę
żów, konieczność uzyskania 
pracy itp. Sprawy te są kie
rowane do kompetentnych 
czynników, porad udzielają 
mecenasi: mgr Ludwik Wa
lą? i mgr Alfred Popielar- 
czyk.

Przypominamy, że porad
nia prawno-społwczna czynna 
jest w każdy wtorek w godz. 
od 13 do 21 i czwartki, w 
godz. cd 17 do 19. w lokalu 
ZD LK. Kierownikiem pora
dni jest zasłużona aktywistka 
organizacji kobiecej — Ma
ria Kraszewski.

W najbliższym czasie pia- 
nuje się jeszcze ściślejszą 
współpracę komisji prawnej 
z komitetami rodzicielskimi, z 
dzielnicowym komitetem o- 
pieki społecznej i innymi.

Na posiedzeniu omówiono 
plan pracy komisji prawnej 
na najbliższych kilka mi‘-.ię- 
cy oraz dokonano wyboru 
nowego zarządu.

(bg)



GŁOS NOWEJ HU‘i < Str. T

Nowe domy w promieniach Jesiennego słońc*. Trzeba przyznać, że tegoroczna Jesień Jest rzerzywlścle... złota, jak mówi znane po
rzekadło. FOTO: JOZEF BROŻEK

OD KUKU 
słoneczną

DNI mamy piękną, 
pogodę, przedsmak 

babiego lata. Nad Polską utworzył 
sie wyż baryczny, który sprowa
dził chłodne 1 suche powietrze z 
północnego-wschodu. W efekcie 
noce są chłodne, nad ranem two
rzy sie mgła, dni natomiast są 
peine słońca, łagodnego ciepła i 
spoko’-

Czy są szanse utrzymania sie tej 
pięknej pogody? Sytuacja atmo
sferyczna rozwija się w ten spo
sób, że wyż odsuwa się na wschód, 
ą od zachodu zbliża się zatoko 
niskiego ciśnienia. Trzeba się 
więe liczyć ze stopniowym pogor
szeniem się pogody aż do wystą
pienia opadów. Pogorszenie będzie 
Jednak tylko przejściowe, przed 
nami jeszcze babie lafo!

PROMYK

Dla miłośników 
filmu

Dużym powodzeniem cie
szyły się organizowane w ub. 
»czonie w Domu Kultury HiL 
spotkania członków Klubu 
Miłośników Filmu. Chętnie 
chodzili oni na wyświetlane w 
sali kina „Sfinks'’ filmy, bra
li udział w dyskusjach, słu
chali prelekcji.

W bież sezonie klub ten 
wznawia swą działalność 13 
bm. Październik poświęcony 
będzie przeglądom westernów. 
Jako pierwszy członkowie 
klubu obejrzą film pt. „Ostat 
ni cowboy

Z sesji DR1V

Postulaty wyborców
będq w pełni wykonane

Zasadniczym tematem
II Sesji DRN Nowa Huta, 
jaka odbyła się przed kil

ku dpiami w budynku KD MO 
w Nowej Hucie było omówie
nie zabezpieczenia realizacji 
postulatów wyborczych przez 
Prezydium DRK Nowa Huta 
w latach 1965—69. Z zagad
nieniami tymi zapoznał ze
branych przewodniczący Pre
zydium DRN — mer inż. St. 
Cichocki. Stwierdził on m. in. 
iż w okresie kampanii wybor
czej do Sejmu i rad narodo
wych na lata 1965—69 miesz
kańcy dzielnicy zgłosili na 
spotkaniach z kandydatami 
na posłów i radnych 911 po
stulatów, przekazanych na
stępnie przez Dieln. Komi
tet FJN do realizacji Prezy
dium DRN.

Przystępując do realizacji po
stulatów w poszczególnych wy
działach, wyodrębniono wnioski 
realne, należące do kompetencji 
Frez. DRN, ustalając równocześ
nie plan ich realizacji, ponadto 
ustalono grupę postulatów słusz
nych, ale niemożliwych do rea_ 
lisaeji, wnioski nierealne, oraz 
te, których załatwienie leży w 
gestii wydziałów Prez. RN m. 
Krakowa, zjednoczeń Iubzprzed- 
siębierstw, niepodporządkowanych 
DRN. Postulaty te przekazano 
właściwym jednostkom i obecnie 
władze dzielnicowe powinny kon
trolować ich realizację.

Fantazyjna a przy tym bar
dzo prosta w kroju sukien
ka z jednobarwnego materia
łu na jesienne popołudniowe 
okazje. Wąski, wiązany pasek 
umieszczony jest poniżej ta
lii. Kołnierzyk (wycięty w 
formie stokrotki) i mankiety 
są wykonane z barwnej kra
ty- (kog)

W bieŁ kadencji 407 postu
latów będzie stanowiło pod
stawę pracy DRN. Przedsta
wiony na sesji projekt planu 
realizacji postulatów dotyczy 
niemal wszystkich dziedzin 
życia mieszkańców Nowej Hu. 
ty. Np. w ramach gospodarki 
komunalnej zwiększony zo
stanie nadzór Prez. DRN nad 
DZBM, MPO, Miejskim 
Przedsiębiorstwem Encrgcty-

I NOTATNIKA OBSERWATORA
Przyrzeczenie dano...

Dosyć głośno było swojego czasu o tym, iż nareszcie za- 
s.uzcny dla Nowej Huty Klub Międzynarodowej Prasy 
i Książki dostanie jeszcze jedno pomieszczenie, sąsiadujące 
z jego lokalem. Radość bywalców KMPiK była wielka bo 
to i czytelnia byłaby osobno i kawę można byłoby wvpić 
gawędząc swobedr-ie * n:e przeszkadzając innym. Jedyna 
sa.a klubowa, stanowiąca czytelnię, salę odczytową i miesz
cząca jednocześnie bar kawowy, choć okazała i ładna dążo
no juz nie wystarcza na potrzeby Nowej Huty. Stąd tak 
słuszna była decyzja Wadź, by przenieść b. Galluks obec- 
n;e sklep MHD, do innego lokalu, a jego spore pomieszcze
nie przekazać KMPiK.

Mijają jednak miesiące, a oczekiwane zmiany nie zacho
dzą. Wia-c:wy czas na remont i przeprowadzkę stanowił 
o<cres letni. Ale i jeszcze teraz warto wprowadzić decyzje 
w czyn, bo długie wieczory zimowe skłaniają wielu miesz- 
krj-cow naszej dzielnicy do odwiedzenia Klubu.

Sprawność godna uznania
U .jn? miesiącu po raz pierwszy płacimy nr we stawki 

za mieszkania i równocześnie otrzymaliśmy dodatki wyrów
nawcze do pensji. Skończyły się właściwie wątpliwości 
i obawy, jak to będzie, a wielka tym zasługa pracowników 
acmin stracji drenów podlegających DZBM oraz pracowm- 
ków działów finansowych poszczególnych przedsiębiorstw 
Wszystkie przeliczenia przebiegły bardzo sprawnie, dzięki 
dobrej pracy ludzi, którym powierzono wykonanie tego za
dania. Zgłaszane reklamacje, na szczęście nieliczne, także 
zastały załatwione.

Cała rzecz teraz w tym, by pieniądze uzyskane dzięki re
gulacji czynszów zostały dobrze wykorzystane. Przede 
wszystkim na remonty. (ik)

ki Cieplnej, i innymi zakła
dami na terenie dzielniej?. W 
celu podniesienia jakości ro
bót w zakresie budownictwa. 
Prezydium spowoduje zwięk
szenie kontroli wznoszonych 
budynków przez służbę in
spektorską DBOR-u. Zagad
nienie wykonania planu bu
downictwa i perspektyw na 
lata 1966 będzie jjrzedmiotera 
jednej z najbliższych sesji ra
dy.

Opracowana jest realizacja 
postulatów z zakresu spraw 
lokalowych. W pierwszej ko
lejności załatwiane będą oso
by, zamieszkałe w piwnicach 
i pralniach. W celu realizacii 
postulatu o zabezpieczeniu 
przydziału mieszkań rodzinom 
z domów zagrożonych Wy
dział Budownictwa, Urbani
styki i Architektury przepro
wadził w bież, roku kontrolę 
techniczną 40 budynków, a 
ich mieszkańcy będą stopnio
wo wykwaterowywani do lo
kali zastępczych.

W ramach Wydziału Komu
nikacji do końca br. ustawio
ne zostaną dalsze znaki dro
gowe oraz słupki z łańcuszka
mi przed budynkami szkolny
mi. Zabezpieczenie realizacji 
postulatów w resorcie prze
mysłu i handlu obejmie po
prawę zaopatrzenia niektó
rych placówek handlowych i 
usługowych, zorganizowanie 
nowych placówek, jak pijal
nie wód mineralnych, ciągi 
handlowe itp.

Dużą poprawę w zakresie 
Wydziału Zdrowia stanowić 
będzie otwarcie w paździer
niku br. przychodni rejono
wej w Branicach oraz udo
stępnienie mieszkańcom Ze- 
slawic korzystania z przycho
dni w os. Na Wzgórzach. W 
IV kwartale br. przeprowa
dzona zostanie analiza działal
ności tej przychodni, gdzie ko
nieczna jest poprawa organi
zacji i stylu pracy tej placów
ki.

W resorcie oświaty wydano 
zarządzenie kierownictwu 
szkół w celu lepszego nadzo
ru nad młodzieżą poza szkołą 
oraz wykorzystania boisk 
szkolnych w godzinach popo
łudniowych.

Osobną grupę spraw stanowią 
postulaty o charakterze gospodar
czym. Zabezpieczenie ich reali
zacji wymaga poza nakładami fi
nansowymi aktywnego włączenia 
się mieszkańców w formie prac 
społecznych. Tylko w ramach 
gospodarki komunalnej i miesz
kaniowej z budżetów DRN rea
lizowane będą postulaty dotyczą
ce budowy około 8 km 
osiedlach wiejskich, 
przepustów 1 mostów w l.ęgu . 
Czyżynach, parkóxv i terenów wy
poczynkowych. W dalszej kolej
ności przewiduje się budowę u- 
rządzeń odwadniających w Ple- 
szowfe, studni głębinowych w Ze- 
sławicach i Grębalowie, zdroi n- 
licznych w Pleszewie, zalesienie 
terenów peryferyjnych, zagospo- 
darowrnie la^ku mogilskiego i 
krzeslawickiego. zagospodarowa
nie terenu wokół mauzoleum w 
Krzesławlcach 1 inne. Ogólnie 
sfinalizowanie realizacji postula
tów w pionie gospodarki komu
nalnej obejmie blisko 32 n-Jn zt.

Do chwili obecnej, załatwlo-

no 48 postulatów Pozostało 
do realizacji 359 — ze spraw 
należących do zadań DRŃ lub 
przedsiębiorstw jej podporzą
dkowanych. Wpręwadzenie w 
życie tych wniosków będzie 
wymagało szczególnej mobili
zacji wszystkich jednostek, a 
przede wszystkim Prez. DRN, 
wydziałów i Komisji Rady.

Na Sesji uchwalono plan

realizacji postulatów, powoła
no również specjalną komisją, 
której zadaniem będzie czu
wanie nad realizacją wnios
ków.

W dyskusji radni omawiali 
szereg istotnych problemów, 
m. in. konieczność budowy 
domu kultury i szkody muzy
cznej (budowę tych obiektów 
należy włączyć koniecznie do 
planu na następną 5-Iatkę), 
problem zatrudnienia kobiet, 
konieczność zwiększenia 
świadczeń zakładów pracy na 
rzecz dzielnicy itp.

Ponadto na sesji uchwalono 
regulamin DRN, zatwierdzo
no pracę kemisji DRN oraz 
powołano komisję podatkowa.

Winda
ncdal nieczynna
Zwlekaliśmy z tą informac

ją w nadziei, że lada moment 
okaże się nieaktualna, że za
nim się ukaże — winda będzie 
już działać. Zgodnie z zapo
wiedzią uzyskaną telefonicznie 
(pisemnych odpowiedzi na ża
dną z naszych notatek w tej 
sprawie nie otrzymaliśmy) 
winda w bl. nr 1 w os. Cen
trum B powinna być czynna 
28 września. Byłoby to i tak 
wystarczająco długo, bowiem 
została zatrzymana z począt
kiem lipca. Ale jak informują 
nas zirytowni mieszkańcy, 

jeszcze nie działa (piszemy to 
w dnu 5. X.). Trudno się nie 
irytować. Czwarty miesiąc lo
katorzy dwudziestu paru mie
szkań w pięciopiętrowym bu
dynku mają codzień przy wej
ściu do domu hazardzik: jest 
kartka czy „już” zdjęta. Ale 
ciągle jest, głosi: remont, win
da nieczynna, (choć nikt dotąd 
nie widział nikogo z remon
tujących) i ani słowa wyjaś
nienia kiedy wreszcie będzie 
można z windy korzystać, (n)

dróg w 
budowy

i

MISTRZOSTWA OKRĘGU 
W SZACHACH

W czwartek 7 bm. w sali Hutni
ka rozpoczął się finał indywidual
nych mistrzostw okręgu krakow
skiego w szachach. Z Hutnika w 
turnieju startują: Kostro, Gąsie- 
rowskl, Lesiak i Maczek. Dziś (so
bota 9 października) kolejna run
da turnieju. Początek o godzinie 
17.30. w przyszłym tygodniu 
(czwartek, piątek i sobota) tur
niej odbywać się będzie w Mli 
kksz. w Krakowi*.

„Teresa Dcs- 
francuskiej, 

13 do 1« bm. 
francuskiej.

OGNISKO MŁODYCH ZDK 
IIIL OS. MŁODOŚCI

11. X. godz. 18.30 — z cyklu 
„Młodość i Jej praw«” *- prelek
cja pt. „Wpływ otoczeni^ na po- 
s ępowanie Jednostki" mgr 1. 
Sarneckiego, 15. V. godz. 18.20 — 
z cyklu „Technika pomaga ezło- 
wiąkowi” odczyt pt. „Cd dymarki 
do konwertora” wygłosi przed
stawiciel NOT.

KINA
ŚWIT godz. 15.45, 18.M i 29.15 od 

8 do 18 bm. „Trzej muszkietero
wie".- Seria -I, panoramiczny film 
produkcji franc.-wł., dozw. od lat 
16..

ŚWIT Mała Sala godz. 15. 17 1 
19.15 od 9 do 12 bm. 
queyrox” produkcji 
dozw. od lat 16, od 
„Ofella” produkcji 
dozw. od lat 16.

ŚWIATOWID od 5 do 20 bm. 
(godz. 15.45, 1913) „Upadek Ce
sarstwa Rzymskiego” panoramicz
ny f lm produkcji USA, dozw. od 
lat 12.

ŚWIATOWID Mała Sala od 9 
do 12 bm. „1914 do 1918" produk
cji francuskiej, dozw. od lat 12 
godz. 15. 17 i 19, od 13 do 16 bm. 
godz. 15.00, 17.» 1 20.00 „Serca 
trzech dzewcząt" produkcji ju
gosłowiańskiej dozw. od lat 16.

SFINKS godz. 15.45, 18.00 i 20.15 
od 7 do 10 bm. „Sami zakocha* 
ni" produkcji włoskiej, dozw. od 
lat 16, od 11 do 13 bm. „Bokser 
i śmierć" produkcji czechosłowa
ckiej, dozw. od lat 16, od 14 do 
17 bm. „Tajemnice Paryża" pro
dukcji francuskiej dozw. od Jat 
14.

KOLOROWE od 8 do 10 bm. 
„Tajemrriea złotego runa" produ
kcji francuskiej, dozw. od lat 9, 
od 12 do 14 bm. „Wyrok na re
produkcji jugosłowiańskiej, dozw. 
od fet 16. od 15 do 17 bm. „Białe 
pustkowie" produkcji USA. 
dozw. od lat 9.

BALLADYNA od 
„O życie dla Ruth” 
gielskiej, dozw. od 
do 14 bm.
produkcji polskiej, dozw. 
16.

OGNISKO DZIECIĘCE ZDK 
HIL OS. NA SKARPIE

9. X. godz. 17 — w ramach klu
bu filatelistów — prelekcja pt. 
„Skąd się wziął znaczek poczto
wy?” wygłosi inż. Wi. Gasidło, 
9. X. godz. 17 — Dsieclęey Klub 
Filmowy — wyświetlenie 3 fil
mów, nagrodzonych na między
narodowych festiwalach filmów 
krótkometrażowych

DOM MŁODEGO HUTNIKA 
OS. STALOWE

godz. 20 — odczyt14. X. ■ 
dziedziny krajoznawstwa — wy
głosi członek Zakładu Geograficz
nego FAN — dr K. Klimek.

PROGRAM TELEWIZJI
OD 9 DO 15 BM,

9 do 10 bm. 
produkcji an- 
lat 16, od 13 

,Mój drugi cżenek" 
od lat

TEATR LUDOWY
bm. godz. 19.15 „Król Agis". 

bm. godz. 19.15 „Król Agis”, 
bm. teatr nieczynny. 12 bm.

.Król Agis". 13 bm. 
Trzech tłuściochów"

t
io
n
gOdz. 19.15
godz. 11.00
(bajka) 14 bm. godz. 19.15 „Król 
Agis", 13 bm. godz. 11.00 „Trzech 
tłuściochów", godz. 18.00 
Kichot”

.Don

ZDK HiL
UL. MAJAKOWSKIEGO 2
11. X. godz. 15.30 — kawiarnia

— w ramach Wieczoru Studium 
Estetyki — spotkanie z mgr Cze
sławem Meissnerem pn. „Monolog 
oportunis'y — poezje wybrane", 
12. X. godz. 18.3« — kawiarnia — 
odczyt — red. M. Klety pt. „Ku
lisy prccesu frankfurckiego”, 13. 
X. godz. 18 — sala kina „Sfinks”
— inauguracja Klubu Miłośni
ków Filmu. Wyświetlenie filmu 
pt. „Rio bravo”, 14. X. godz. 
18.30 — kawiarnia — otwarcie ro- 
ku kulturalno - otwia-owegu, i». 
X godz. 18.30 — kawiarnia ZDK 
HiL — prelekcja dr St. Buratyń- 
skiego pt. „Najnowsze wyniki ba
dań archeologicznych na terenie 
Newej Huty”. Pa prelekcji film. '

SOBOTA
9.55: Program dla szkól: Zoolo

gia dla klas VII. 16.25: „Okup" — 
16.05: Program dnia. 16.10: Pro
gram dla nauczycieli. 16.25: 29 
lekcja języka rosyjskiego. 16.43: 
..Pamiętasz Caprl" — film prod. 
polskiej. 17.00: Dziennik TV. 17.05: 
Program Tygodnia. 17.20: „Sa- 
pientl sat" — wodewil szkolny. 
17.45: 
13.35: 
19.30:
20.03:

JliłCł. It.óU, pjo*
wodewil szkolny, 

serii „Bonanza". 
19.10: „Sąsiedzl". 
19.55: Dobranoc. 
Opole 65. 21.93:

21.25: Wiadomości 
film

Film z 
Tcle-Echo. 
Monitor. 
Festiwal

Dziennik TV. 
sportowe. 21.30: „Okup" 
fab

NIEDZIELA
10.45: Program dnia. 10.50: Wia

domości. 11.00: Sprawozdanie spor
towe. 13.30: Dla młodych widzów 
KINO „Przygoda”. 15.00: zew O- 
caanów. 15.30: Gra Zespól Manto- 
vaniego. 15.55: Ula z Ilb. 16.13: 
„Absoiwer.ci niezwykłej szkoły” 
— reportaż. 10.55: PKF. 17.05: 
Świat, obyczaje, polityka. 17.23: 
Teatr Niedzielny 
ka Konarskiego, 
ży. 18.20: Wielka 
nik Wyrazów 
Dz'ennik TV.
20.00:
film fab. 21.25: 
rep. filmowy. 21.50: Niedziela 
Sportowa. 22.15: Gdańskie Studio 
Piosenki.

.,Szafa” — Lesz- 
18.10: My z lem
pa. 19.10: Słow-
Cbcych. 19.30: 

19.50: Dobranoc.
„To miłość madame” — 

„Przysięgamy” — 
21.50:.

PONIEDZIAŁEK
16.55: Program dnia. 17.00!

Dziennik _TV. 17.05: Uwaga pies.

17.25: Magiczna pałeczka. 17.45: 
Nauka 1 praca. 18.05: Nos dla ta- 
bakiery. 18.30: Eureka. 19.00: Ki
no Krótkich Filmów. 19.30: Dzien
nik TV. 19.50: Dobranoc. 20.00: 
30 lekcja Języka angielskiego. 
20.20: Teatr TV: „Ladacznica z 
zasadami” — J. P. Sartre'a. 21.30: 
Kronika Kulturalna. 21.50: Dzien
nik TV.

WTOREK
10.00: „Praski blues" — film, 

fab. 11.55: Program dla szkół: Ję
zyk polski dla klas XI. 10.40: 
Rozmaitości Krakowskie. 17.00: 
Dziennik TV. 17.05: Kino „Ptyś". 
17.25: Za kulisami Opery Śląskiej. 
17.55: Fiim z serii „Inspektor Ma- 
sca'^ 18.03: Wszechnica TV. 18.30: 
„9 minut" — teleturniej. 19.00: 
Bryza. 19.30: Dziennik TV. 10.50: 
Dobranoc. 20.00: Reportaż z oka
zji „Dnia Wojska Polskiego". 
20.20: „Praski blues" — film fab-

ŚRODA
19.00: Film z serii: „Dr Kitda- 

re". 10.55: Program dla szkól: 
Fizyka dla klas VII. 11.55: Pro
gram dla szkól: Chemia dla klas 
X. 10.55: Program dnia. 17.0C: 
Dziennik TV. 17.05: Film z serii: 
„Baśnie i waśnie”. 17.20: Szymon 
i Kubuś. 17.40: Występ estrado
wego Zespołu Pomorskiego Okrę
gu Wojskowego. 18.15: Tygodnik 
wiejski. 18.40: PKF. 18.50: Wszech
nica TV. 19.30: Dziennik TV. 19.30: 
Dobranoc. 20.00: TV Kurier War
szawski. 20.15: 30 lekcja języka ro
syjskiego. 20.35: rilm z serii „Dr 
Kildare". 21.25: Światowid. 21.50: 
Dziennik TV. 32.10: Mały Teatr 
TV: „Kaprys Lszarza" — Stani
sława Grochowiaka.

CZWARTEK
10.05: Program dla szkól: Hi

storia dla klas VI. 11.35: Bezpo
średnia transm. z przyjazdu pre
zydenta Rep. wioch Giuseppe Sa- 
ragata. 16.10: Program dnia. 15.15: 
Telewizyjny Kurs Rolnicr.y. 17.09: 
Dziennik TV. 17.05: Zrobimy to 
sami. 17.20: Nie tylko dla pań. 
17.45: Przegląd muzyczny. 18.20: 
Reportaż z budowy Ośrodka Te
lewizyjnego w Moskwie. 18.40: 
„Poselstwo Króla Jerzego" — 
film pród. CSRS. 19.00: Czwarta 
zmiana. 19.30: Dziennik TV. 19.50: 
Dobranoc. 20.00: Wywiad z wice
ministrem finansów ob. Józefem 
Trendotą. 20.15: Teatr Fantastyki 
SFINKS „Andromeda”. 21.20: Do
bry wieczór — jak minal dzień. 
21.45: „Zioło lata" — film prod. 
węgierskiej. 22.10: Dziennik TV.

PIĄTEK
9.55: Program dla szkól: Zaję

cia techniczne dla k’as VII. 12.09: 
Program dla' szkól: dla k’as II. 
16.35: Program dnia. 16.40 : 30 lek
cja języka angielskiego. 17.00: 
Dziennik TV. 17.09: Miś z okien
ka. 17.20: Film z serii: „Przygody 
lir. Monte Chrlsto". 17.43: Pro
gram Tygodnia. 13.00: Wszechnica 
TV. 18.25: „Opowieść o puszczy” 
— film prod. radź. 18.40: Poligon. 
19.19: Wielokropek. 19.30: Dziennik 
TV. 19.50: Dobranoc. 20.00: Fe
stiwal koszykówki: Spotkanie
„Wisła" Kraków — „Real" Ma
dryt. 21.30: Film fabularny.
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Uawzystoti w pułku ÓTJĆ
W

„LEKARSTWO 
NA MIŁOŚĆ”

JUZ NIEJEDEN RAZ pisaliśmy na tym 
miejscu o Krakowskim Pułku Obrony Te
rytorialnej Kraju im. Bartosza Głowackie

go, znanym nam doskonale z pracy w kom
binacie. Tym razem okazją do dziennikar
skiej notatki był „Dzień Podoficera” obcho
dzony pod hasłem: każdy podoficer — zdys
cyplinowanym przełożonym i wychowawcą

żołnierzy”. Uroczystości „Dnia Podoficera” za
początkowane tego roku odbywać się będą 
corocznie. Tak więc podoficerowie zawodowi 
i służby czynnej mieli w czwartek, 30 wrześ
nia prawdziwe święto. Tego dnia nie wyko
nywali swoich 
tomiast wzięli 
twem pułku i

normalnych obowiązków, na- 
udział to spotkaniu z dowódz- 
Wojewódzkim Sztabem Woj
skowym. Z okazji święta wie
lu podoficerom nadano stop
nie wojskowe i odznaki wzo
rowego żołnierza. Otrzymali 
również rzeczowe, praktyczne 
nagrody. Część artystyczną a- 
kademii umilił zespół rozryw
kowy krakowskiego VII Li
ceum. Tekst i foto:

JÓZEF BROŻEK

Rozkaz specjalny odczytuje zebranym na akademii podoficerom 
z-ca dowódcy pułku mjr J. DybaL

KSIĄŻKI

Wielu podoficerom nadano stopnie wojskowe 1 odznaki wzoro
wych żołnierzy.

Zespól taneczny — w akcji. Ale 
podobały się nie tylko tańce i 
piosenki. Podobały się także mło
de, ładne dziewczyny...

Marcus Laresen — „Matka” 
— autor z wielkim pietyzmem i 
uczuciem rysuje w powieści por
tret własnej matki. Laresen po
chodzi z duńskiego środowiska 
robotniczego. W 1923 r. zadebiu- 
totrał Jako poeta — następn e o- 
publikowal parę tomów opowia
dań. „Matka” została wydana w 
1961 r.

PIW, cena 10 zł.
Ludvik Svoboda —■ „Z Buzułu- 

ku do Pragi” — Svoboda był o- 
ficerem armii czechosłowackiej 
przed wojną i ministrem obrony 
narodowej w latach 1945 — 1950. 
Jest to pamiętnik z czasów ostat
niej wojny.

MON, cena JO zł.
Stendhal — „Wybór pism róż

nych”. — Są to rozważania z za
kresu sztuki, historii, socjologii 
i polityki ujęte w formę eseju lub 
szkiców. Przekład Felicji Sniate- 
ckiej.

PIW. cena SO zł.

Taka teczka — w nagrodę — zawsze »lę przyda... Nagrody wrę
cza dowódca pułku ppłk. E. Lityński.

Pod powyższym tytułem 
powstaje nowy film polski w 
reżyserii Jana Batorego, w 
którym główne role kreują: 
Kalina Jędrusik, Krystyna 
Sienkiewicz, Andrzej Łapicki, 
Wieńczysław Gliński, Mieczy
sław Czechowicz, Jacek Fedo
rowicz i inni.

„LEKARSTWO NA MI
ŁOŚĆ” 'jest adaptacją książki 
Joanny Chmielewskiej pt. 
..KLIN”. Jak mówi reżyser — 
chciałby on zrobić dębry film 
rozrywkowy, wyróżmający się 
tempem i zwartą dramaturgią. 
Będzie też sporo humoru sy
tuacyjnego. Będzie to fMm 
sensacyjno-obyczajowy; sza
nowani obywatele „dorabiają 
sobie” po godzinach pracy... 
fałszowaniem pieniędzy. „Le
karstwo na miłość” powinno 
być gotowe do końca br. A 
co z tego wyjdzie — zobaczy
my na ekranie. Wydaje się 
jednak, że zarówno plejada 
modnych aktorów, jak i oso
ba reżysera („Odwiedziny 
prezydenta", „Ostatni kurs") 
postarają się o to, aby film się 
podobał.

LUCIA BOSE 
W HISZPANII

Słynna Lucia Bose, była 
miss Włoch zdobyła przed la
ty sławę i pozycję gwiazdy 
pierwszej wielkości. Pamię
tamy ją z takich filmów, jak: 
„NIE MA POKOJU POD O- 
LIWKAMI”, „RZYM GODZI
NA 11", DZIEWCZĘTA Z 
PLACU- HISZPAŃSKIEGO", 
czy „ŚMIERĆ ROWERZYS
TY". Nie wszyscy jednak wie
dzą o tym, że popularna ak
torka już oi 10 lat nie wystę
puje w filmie. Ma syna i dwie 
córeczki, stale mieszka w 
Hiszpanii. Mężem I.ucii Eose 
jest słynny torreador Miąuel 
Lu:s Dominątiin, który rów
nież zrezygnował z areny. Lu
cia przyznaje jednak, że tęs
kni za filmem i znów chciała- 
by zagrać tak interesującą ro
lę jak w znakomitym filmie 
De Santisa „Rzym godzina 
11”.

ROZMAITOŚCI
Zbigniew Cybulski pisze 

scenariusz filmu fabularnego, 
który zamierza podobno zre
alizować jako reżyser. Byłby 
to pierwszy w historii filmu 
polskiego autorski film wy
bitnego aktora sceny i ekra
nu.

♦
Jerzy Broszkiewlcz i Barba

ra Seidlcr są autorami scena
riusza filmu „NIEPOKÓJ SU
MIENIA”, którego realizację 
ma podjąć reżyser Jan Łom
nicki. Akcja dotyczy wyda
rzeń w Nowej Hucie; wadliwy 
projekt walcowni spowodował 
olbrzymie straty, n kt jednak 
nie ponosi za to odpowiedzial
ności.

*
We wrześniu odbył się w 

stolicy NRD — Ee-linie, prze
gląd filmów Andrzeja Munka. 
Widzowie obejrzeli trzy filmy 
tego tragicznie zmarłego re
żysera: „BŁĘKITNY KRZYŻ”, 
„CZŁOWIEK NĄ TORZE" i

Popularna para aktorów — Ka
lina Jędrusik i Andrzej Łapicki 
w realizowanym filmie Jana Ba
torego „Lekarstwo na miłość”.

*
Producent francuski Rojer 

Duchet zamierza przenieść na 
ekran powieść Jules Verne'a 
„GWIAZDA POŁUDNIA” — 
o przygodach. _ poszukiwaczy
diamentów w Afryce.

*
Spaak objęłaCatherine

główną rolę w filmie „PAN
NA MAUPHIN". Są to przy
gody dziewczyny z XVI wieku 
przebranej za mężczyznę. Re
żyseruje twórca „SYNA MAR
NOTRAWNEGO” — Maura BolognlnL

ZAKUPILIŚMY
„SKLEP PRZY GŁÓWNEJ 

ULICY” — najnowszy film 
głównej spółki reżyserskiej — 
Jana Kadara i Elmara Kłosa 
(CSRS). Hitlerowska akcją 
eksterminacji Żydów w Sło^ 
wacji w roku 1941. Odtwór
czyni głównej roli, polska ak
torka Ida Kamińska, została 
wyróżniona za swą kreację 
przez jury tegorocznego UFF. 
w Cannes.

*
„MY, NARÓD ROSYJSKI" 

— dwuseryjny film radziecki. 
Dzieje jednego pułku w okre
sie od lutego 1917 do lutego 
1918 reku. Drogę pułku do 
szeregów rewolucji ukazano z 
rozmachem, na barwnym i 
szerokim ekranie. Scenariusz 
napisał (przed 30 laty!) znany 
dramaturg Wsiewołod Wisz
niewski. Reżyseruje Wiera 
Strojewa.

*
„TEN NAJLEPSZY” — 

głośny amerykański dramat 
polityczny. Nagroda specjalna 
jury na ubiegłorocznym MFF 
w Karlovych Varach. Sztukę 
Gore Vidala przeniósł na e- 
kran Franklin Schaffler. Kuli
sy walki wyborczej między 
kandydatami na prezydenta, 
akcenty demaskatorskie, sytu
acje przypominające ostatnie 
wybory w USA. W jednej z 
głównych ról — Henry Fonda.

(dr)

ANEGDOTY
RACJA

Pewien lekkomyślny mło
dzieniec zwierza się wielkie
mu pisarzowi amerykańskie
mu Markowi Twainowi:

— Mój ojciec nié pozwala 
mi należycie rozwinąć skrzy
deł, mistrzu. On jest taki o- 
graniczony.

— Trochę cierpliwości, mój 
drogi. Kiedy miałem 14 lat, 
mój ojciec wydawał mi się 
głupi. Ale kiedy skończyłem 
21 byłem zdziwiony, jak sta
ruszek przez te 7 lat zmądrzał.

B Rozrywki umysłowe B Rozrywki umysłowe ■ Rozrywki umysloweB

IKOILÔWIKÀ

Młodzi artyści z wielkim apetytem zajadają żołnierski Swląlecz- 
ny obiad.

Uclk filatelistyczny

Kwiaty
na rocznicę wyzwolenia Węgier

Dla uczczenia XX rocznicy
wyzwolenia Węgier spod oku. 
pacji hitlerowskiei — poczta 
tego kraju wydała serię zna
czków przedstawiających bu
kiety kwiatów Seria składa 
się z dziewięciu barwnych, 
ozdobionych złotymi napisami 
znaczków. Ich wartość wyno
si: 20, 30, 50 i 60 f, oraz 1.40. 
2.00, 2.59. i Ł00 fi, (kp)

Do podanej figury wpisać 18 
stów według poniższych określeń 
w następujący sposób: wyrazy 
czteroliterowe od 1 do S dośred- 
kowo, a pięcioliterowe od 9 do 
16 łukowo, w kierunku odwrot
nym do ruchu wskazówki zegara 
(w Jednym wypadku wpisać wyraz 
czteroliterow” z wykrzyknikiem). 
Litery w zaznaczonych polach 
kcla obwodowego, czytane zega
rowo uworzą rozwiązanie — ak
tualne szczególnie w tjm miesią
cu.

DOftRODKOWO: 1, zaraz po 
świcie, 2. nieodzowne w izbie mie
szkalnej, 3. gatunek wierzby, 4. 
rodzaj miecza, 5. zwód bokserski, 
8. znak dodawania, 7. produkt z 
młyna, «. kawior.

ŁUKOWO; Ł stać!.«. roiUna

zbożowa z rodziny traw, 11. dro
ga bita, 12. mleko naraz udejone. 
13. żelazna klamra do spinania 
belek, 14. gatunek piwa, 15. ro
nienie łez, 16. ¡mię żeńskie.

BONY KSIĄŻKOWE 
za rozwiązanie zadań 

otrzymują:

POZIOMO: 5. zakładnik wzięty 
Jako rękojmia dotrzymania wa
runków umowy, 7. tytuł słynnego 
ongiś szlagieru,, 8, szczyt na Wy
żynie Armeńskiej, 9. staroświec
ka kareta na pasach rzemiennych 
zamiast resorów.

PIONOWO: 1. drogi kamień, 2. 
właścicielka straganu, 
rodząca winogrona, 
wanie pierwiastka 
5. mocny napój 

spirytusowy, 
sporządzony a 
ryżu, 8. ojciee w 
mowie pieszczot
liwej.

Rozwiązania 
prosimy kiero
wać pod adre
sem redakcji do 
dnia 18. X. br, 
(decyduje data 
stempla poczto, 
wego) z dopis
kiem na koper
tach „Rozrywki 
ums-slowe”. — 
Wśród Czytelni
ków, którzy na- 
dtślą przynaj
mniej Jedną bez
błędną odpo
wiedź, redakcja 
rozlcsuje na
grody w postaci

BONOW 
KSIĄŻKO

WYCH.

lewoskrętna: 2. giermek,
4. Cordoba, 6. Garlice, 6. Strauss, 
10. Zagrzeb, 12. Dreiser, 14. szpiU 
ka, 16. marchew, 18. Robcaon, 21. 
Bermudy, 23. Kartuzy, 25. Giżyc
ko.

3. roślina 
4. promienio- 
chemiczncgo.

KOD OGRAM
1. Kuba, 2. Dania, 3. Belgia, 4. 

Rumunia, 5. Holandia, 6. Wene
zuela, 7. Portugalia, 6. Finlandia,

1. Ewa Pachnicka, Nowa Hu
ta. os. Szkolne bl. 29/15; 2. Ma
rek szczupak,, Nowa Huta, os. 
Centrum „B” bl. 9 23; 3. Stefa
nia Szpyra,- Kościelec, ul. Po
górska Sb, pow. Chrzanów; 4. 
Adam Topolski, ładowniki 18, 
p-ta loco. pow. Brzesko: 5. Ma
rian Wach, Nowa HuU, Centrum 
„C" 9,97. -

ROZWIĄZANIE 1 
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ROZETA
PRAWOSKRĘTNIE: 1. Siedl

ce, 3. topiess, 5. poranek, 7. 
starter. 9. Sawicka, 11. arbiter, 
13. Csechow, 15. lawenda, 17. For
moza. 19. lektyka, 21. narybek, 
33. wierzb».

ZADAŃ *• 10. Szwecja. 11. Gro.
. cja, 12. Korea, 13. Laos.

KALAMBUR 
Awersja (awers — Ja).

rwaMaMMaMMBaBM)
DruŁarnli Prasowa
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